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Priekšsēža ziņojums

Mārtiņš Andersons
ALA priekšsēdis

Šovasar vislielākais un gaidītākais gada notikums daudziem latviešiem bija XXVII 
Vispārējie Dziesmu un XVII Deju svētki. Pasākums, kas šogad notika 150 gadu 
jubilejas zīmē. Desmitiem tūkstošu dziedātāju, dejotāju un citu mākslinieku 
no visiem Latvijas novadiem un pasaules malām saplūda Mežaparka lielajā 
estrādē, Daugavas stadionā un citviet, lai kopā svinētu mūsu tautas kulturālo 
mantojumu. Tajā skaitā bija vairāki simti latviešu arī no Amerikas, par kuriem es 
personīgi lepojos! 

Latvijas presē bieži tiek rakstīts, ka Dziesmu un 
deju svētki ir kā simbolisks avots, no kura latvieši 
ik pa pieciem gadiem smeļ spēku un “uzlādējas”, 
stiprinot savu latvisko identitāti. Amerikā - lai gan 
mums te arī regulāri notiek Dziesmu un deju svētki 
- es teiktu, ka līdzīgu un tik pat svarīgu lomu pilda 
mūsu vietējie Amerikas latviešu sabiedrības centri, 
skolas un nometnes. Tās ir vietas, kur, pateicoties 
lielai virknei brīvprātīgo darbinieku, mēs varam bez 
gariem lidojumiem uz Latviju ne tikai reizi pa pieciem 
gadiem, bet daudz, daudz biežāk “uzlādēties” un 
uzturēt mūsu senču kulturālo mantojumu. 
Viens no galvenajiem iemesliem Amerikas latviešu 
apvienības (ALA) dibināšanai pirms vairāk kā 70 
gadiem bija atbalsts latviešu valodas un latviešu 
tradīciju saglabāšanai.  Atskatoties uz ALA pēdējo 
gadu lielākajiem paveiktajiem darbiem, ir skaidrs, 
ka tas nav mainījies. Kultūra, izglītība un latviešu valodas saglabāšana joprojām ir centrāli elementi mūsu 
organizācijas ikdienas darbā. ALA arī neatlaidīgi rūpējas par mūsu Tēvzemes drošību un latviešu tautas 
labklājību. Tas viss ir iespējams pateicoties mūsu dāsnajiem, enerģiskajiem biedriem un ziedotājiem, 
spēcīgajai ALA valdei un nepagurstošajiem palīgiem un sadarbības partneriem! Paldies!

Sīkāk par ALA darbību un panākumiem varat lasīt nozaru vadītāju rakstos sekojošajās lapās. Atļaušos mazliet 
atzīmēt dažus no apvienības pēdējo gadu laikā veiktiem darbiem un iezīmēt mūsu galvenās prioritātes.

Ar Diānu Kārkliņu un Elisu Freimani Rīgā Ukrainas labdarības akcijā
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Izglītības nozarē pēdējā gada laikā ALA ir sniegusi lielu 
atbalstu skolēniem un studentiem gan ar stipendijām 
(piemēram, $35,000 vasaras vidusskolas studentiem), 
gan ar pasākumiem, kas mudina stiprināt viņu latviešu 
valodas prasmes. Arī šogad ALA nodrošināja iespēju 
nokārtot valsts valodas prasmes pārbaudes Gaŗezerā 
un Kursā. Sekmīgi nokārtojot pārbaudi, studentiem 
tiek izsniegts starptautiski atzīts latviešu valodas 
prasmes novērtējums, kas ir ļoti noderīgi, pretendējot 
uz augstskolām vai darba vietām. Mūsu rīkotās 
gadskārtējās Rumaka grāmatu lasīšanas sacensības, kas 
motivē un iedvesmo jauniešus lasīt grāmatas latviešu 
valodā, guva lielu atsaucību no jauniešiem vairākās 
ASV latviešu skolās.

Pēc pandēmijas spiestā pārtraukuma ALA izglītojošie ceļojumi un prakses programmas atkal notiek pilnā 
sparā. Ar šiem piedzīvojumiem ALA cenšas piedāvāt jaunākajai paaudzei iespēju nodibināt vai paplašināt 
saikni ar Latviju un iegūt vērtīgu pieredzi, kas varbūt citādāk nebūtu iespējama. Šogad ceļojumos piedalījās 
37 un praksēs piedalījās 10 dalībnieku.

Laika posmā no 2022. līdz 2023. gadam ALA 
Kultūras nozare ļoti plašā mērā atbalstīja latviešu 
kulturālo dzīvi ASV, sniedzot finansiālu atbalstu 
vairākiem latviešu centriem, ieskaitot Atlantu, 
Bostonu, Ročesteru, Filadelfiju un Sv. Pēterburgu. 
ALA arī ir palīdzējusi paplašināt zināšanas par 
latviešu kultūru ārpus Amerikas latviešu sabiedrības, 

2022. gada decembrī ar svinīgu pasākumu atklājām 
mūsu renovēto ALA Latviešu muzeju Rokvilē, kas ar 
mūsdienīgiem un pievilcīgiem eksponātiem sniedz 
stāstu par Latvijas vēsturi, latviešu tautu un kultūru. 
Kopš atklāšanas gandrīz katru nedēļu muzeju ir 
apmeklējusi plaša auditorija, ieskaitot Latvijas 
vēstniecības oficiālos viesus, diplomātus, Amerikas 
latviešu studentus un cilvēkus, kuriem pirms 
apmeklējuma nebija nekādas zināšanas par Latviju.

Muzeja kvalitāte liecina par muzeja renovācijas 
komandas, ieskaitot nelaiķes muzeja direktores 
Lilitas Bergas, milzīgo ieguldīto darbu un laiku, 
realizējot šo projektu!

 
ALA arī rūpējās par skolotājiem. Mūsu gadskārtējā skolotāju konferencē 2022. gada rudenī pedagogi varēja 
apmainīties ar labākajiem praksēm, tīkloties un iegūt jaunas idejas. Nākamā konference notiks tieši pēc 
ALA kongresa no 20. līdz 22. oktobrim, un es aicinu visus, kuri ir aktīvi mūsu latviešu skolās - arī vecākus – 
pieteikties! ALA arī turpina aktīvi īstenot projektus gan individuāli, gan sadarbībā ar PBLA izglītības padomi 
un Latvijas valdību, kas veicina piemērotu latviešu mācību materiālu apmaiņu.

atbalstot trīs filmu festivālus Losandželosā, Bostonā 
un Ņujorkā, kur rādīja arī latviešu filmas. Sadarbībā 
ar Dziesmu un deju svētku rīcības komiteju Latvijā, 
ALA palīdzēja rīkot Pasaules latviešu saietu, kur 
piedalījās arī daudzi Amerikas latvieši. Atbalsts 
kultūras projektiem nāca arī no ALA Kultūras fonda, 
kas atbalstīja 7 projektus ar vairāk kā $14,300.

Biedrības “Eņģeļa sirds” pasākumā Latvijā

ALA Latviešu muzeja atklāšanā kopā ar Inesi Stravelli un Valdu Grinbergu
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Ārpus mūsu vēsturiskajiem darba laukiem ALA turpina arī darīt visu iespējamo, lai atbalstītu Latvijas valsts 
drošību, labklājību un ekonomisko izaugsmi. ALA Sabiedrisko attiecību nozare sadarbībā ar Apvienoto 
baltiešu komiteju (JBANC)  cītīgi iestājas un regulāri izdala informāciju par likumprojektiem ASV kongresā, 
kas saistās ar Baltijas valstu aizsardzību un Amerikas atbalstu Ukrainai, atvairot Krievijas brutālo iebrukumu.

Paldies visiem, kuri atsaucās uz mūsu e-pasta aicinājumiem (“Call to Action”) mudināt savus politiskos 
pārstāvjus Vašingtonā balsot par labu šiem nozīmīgajiem politiskajiem jautājumiem!

Spēcīga un attīstīta tautsaimniecība ir viens 
no balstiem Latvijas valsts drošībai, un Latvijas 
ekonomiskās izaugsmes veicināšana ir pēdējos 
gados kļuvusi par vienu no jaunākajām ALA darbu 
prioritātēm. Esam aktīvi iesaistījušies Amerikas 
latviešu tirdzniecības palātas (Latvian American 
Chamber of Commerce) darbos un ar diviem 
$10,000 ziedojumiem esam atbalstījuši divus 

ALA Labdarības nozare, ar mērķi “latviešu tautas pastāvēšana un plaukšana Latvijā”, kopā ar sadarbības 
partneriem Latvijā jau vairākus gadus sniedz pabalstu ģimenēm un rūpējas par latviešu bērnu izglītības 
iespējām, it īpaši mazturīgos reģionos.  Šogad sākām jaunu sadarbību ar Ronald McDonald House Latvija, 
kas izbraukumos pa visu Latviju sniedz medicīniskos pakalpojumus, nodrošinot bērnu veselību un labklājību. 

Latvijas tautsaimniecības veicināšanas pasākumus: 
Pasaules latviešu ekonomikas un inovāciju forumu 
(jūlijā, Latvijā) un Spotlight Latvia (septembrī, 
Bostonā). Abi pasākumi saveda kopā vairākus 
simtus investoru, jaunuzņēmēju, biznesa vadītāju 
un politiķu, lai sniegtu vērtīgas rekomendācijas, 
veiktu darījumus un vienotos, par optimālākajiem 
Latvijas ekonomikas attīstības scenārijiem.

Decembra ALA valdes sēdē pie Latvijas vēstniecības ASV Vašingtonā, DC Ar LACC priekšsēdi Lauru Lambergu un Džonu Talliju – Mikrotik direktoru

PLEIF laikā, kopā ar vēstnieci Elitu Gaveli un PBLA priekšsēdi Pēteri Blumbergu  PLEIF ar Krišjāni Kariņu (bijušais Ministru prezidents)
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Noslēgumā neliels komentārs par ALA iekšējo 
darbību, ko sākšu ar citātu no Raiņa: “Pastāvēs, 
kas pārvērtīsies!” Pagājušā gada ALA Kongresā 
dalībnieki īpaši atsaucās uz programmas daļu, 
kas bija veltīta diskusijai par ALA darbību – par 
mūsu stratēģiskajām prioritātēm, par to kā mēs 
darbojamies, kas ir labs un kas varbūt jāmaina.

Pēc spraigām debatēm Bostonā ALA valde turpināja 
izskatīt šos jautājumus un dažas pārmaiņas esam 
jau ieviesuši. Tāpat esam arī centušies labāk 
iepazīties ar mūsu biedru, biedru organizāciju un 
plašās Amerikas latviešu sabiedrības rūpēm un 
aktualitātēm. Ar ALA Informācijas nozares vadību 
ir uzsākta saziņa tiešsaistē ar vairākiem latviešu 

“Neesi latvietis viens, esam latvieši kopā”!
Paldies par jūsu iesaisti un atbalstu!

Mārtiņš Andersons, priekšsēdis
Amerikas latviešu apvienība

kopienu pārstāvjiem, īpaši no mazākajiem centriem. ALA valde ir arī klātienē sākusi apceļot latviešu centrus 
ASV, lai tiktos ar vietējo centru valdēm. Turklāt šī gada kongresa programmā esam veltījuši vairāk laika 
diskusijām par šo tēmu, jo mēs, jūsu ALA valde, saprotam, ka bez jums nav ALA. Kā ir teikts jaunajā ALA 
marketinga rullītī: 

 PLEIF ar Krišjāni Kariņu (bijušais Ministru prezidents)

PLEIF ar Mārtiņu Staķi (bijušais Rīgas mērs), Egilu Levitu (bijušais Latvijas Valsts 
prezidents) , Krišjāni Kariņu (bijušais Ministru prezidents) un Edgaru Rinkēviču 
(Valsts prezidents)

Pārrunas ar AmCham priekšsēdi par Latvijas ekonomiku Zinātnieku kongresa atklāšanā



8 / GADA PĀRSKATS

For many Latvians this summer, the biggest event of the year was the Song and Dance Festival in Latvia, which 
this year celebrated its 150th anniversary. Tens of thousands of singers, dancers, and other artists from every 
Latvian county and from far off corners of the world gathered on the open-air stage in Mežaparks, Riga’s 
Olympic arena, and elsewhere to celebrate our shared cultural heritage. Among the festival participants 
were hundreds from the United States, of which I am particularly proud!

In the Latvian press, it is often said that the Song and Dance Festival is like a symbolic wellspring, from which 
Latvians drink every five years to “recharge” and strengthen their Latvian identities. In the U.S., although we 
also regularly organize song and dance festivals, I would say a similar, if not more important role, is played 
by our local community centers, schools, and summer camps. These are places where, thanks to so many 
volunteers, we can go to similarly “recharge” and maintain our cultural heritage not just every five years, but 
much more often and without having to take a long flight to Latvia.

One of the main reasons the American Latvian Association (ALA) was founded more than 70 years ago was 
to support the preservation of the Latvian language and traditions. Looking back on ALA’s achievements 
of the past year, this goal remains as strong as ever. Culture, education, and Latvian language preservation 
continue to be central elements of the organization’s daily work. ALA also unwaveringly works to ensure 
Latvia’s security and wellbeing. This is all thanks to our generous and energetic members and supporters, 
our talented ALA board members, and our tireless partners! Thank you!

You can read about our work this year in more detail in the respective directors’ reports. However, I would 
like to highlight just a few of our achievements and priorities.

Our Education Office this past year has continued its long-standing tradition of supporting students with 
scholarships ($35,000 for summer high-school students, for example) and with events that encourage 
Latvian language skill development. Also, this year at the Gaŗezers and Kursa camps, ALA ensured that 
students young and old could take the Latvian language certification test administered by the Latvian 
government. This internationally recognized certification is a valuable credential when applying to higher 
education institutions or job vacancies. Our annual Rumaka reading competition, which motivates our 
younger generation to read books in Latvian, garnered strong support from schools across the U.S.  

ALA also supports teachers. At our annual Teacher Conference in the fall of 2022, educators were able to 
exchange best practices, network, and learn new ideas. Our next conference takes place right after ALA’s 
Annual Congress on October 20-22 and I encourage everyone who is involved with a Latvian school (parents 
included) to register! ALA also continues to realize other education projects, individually and in partnership 
with the World Federation of Free Latvians and the Latvian government, that facilitate the exchange of 
Latvian education materials. 

After the interruption caused by the Covid outbreak, I am pleased to report that our educational trips to 
Latvia and our summer internship programs are once again in full swing. These ALA programs provide our 
younger generation with opportunities to forge new, or strengthen existing, connections with Latvia and 
gain valuable experience that otherwise is not available. This year we had 37 trip participants and 10 interns.

From 2022 to 2023, ALA’s Cultural Office very broadly supported Latvian cultural life across the U.S., with 
financial support to multiple Latvian community centers, including Atlanta, Boston, Rochester, Philadelphia, 
and St. Petersburg. ALA has also helped educate the broader American public about Latvian culture with our 
support of 3 film festivals that featured Latvian films in Los Angeles, Boston, and New York. Working with the 
organizers of the Song and Dance Festival in Latvia, ALA also helped to organize a “World Latvian Gathering” 
where many Latvian-Americans participated. The ALA Cultural Foundation supported 7 individual cultural 
projects totaling $14,300.
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In December 2022, ALA ceremoniously unveiled our renovated ALA Latvian Museum in Rockville, MD. 
The museum, now with modern and engaging exhibits, provides an overview of Latvia’s history, its people 
and culture. Since the unveiling, the museum has enjoyed a broad spectrum of visitors almost every week, 
including official guests of the Latvian Embassy, diplomats, Latvian American students, and people who, 
prior to their visit, knew nothing about Latvia. The museum’s quality is a testament to the time and talents of 
the team behind the renovation, including the late Lilita Berga, the museum’s director.

Outside our historical focus areas ALA also continues to support Latvia’s security and economic growth. 
Our Office of Public Affairs, together with the Joint Baltic American National Committee (JBANC), regularly 
distributes information about impending Congressional legislation that is related to Baltic security and U.S. 
support for the defense of Ukraine. Thank you to all those who have urged their elected representatives in 
Washington, DC to vote in favor of these important initiatives!

A strong and vibrant economy is an important pillar of Latvian security, and supporting Latvia’s economic 
growth has in recent years become one of ALA’s newest focus areas. We are active partners of the Latvian 
American Chamber of Commerce (LACC) and, with two $10,000 donations, we supported two conferences 
focused on Latvia’s development: the World Economics and Innovation Forum (in Latvia in July) and Spotlight 
Latvia (in Boston in September). Both events brought together several hundred investors, entrepreneurs, 
business leaders and politicians all focused on growing business and investment in Latvia. 

ALA’s Office for Support and Aid to Latvia, with its goal of supporting the wellbeing of Latvians in Latvia, 
has worked with multiple partner organizations to help families and support educational opportunities for 
the young, especially in poorer rural areas. This year ALA began a new partnership with Ronald McDonald 
House Latvia, to provide mobile healthcare to children.

In conclusion, a brief comment on ALA’s administration. As the Latvian poet Rainis once said, “Endures 
that, which changes!” During last year’s Annual Congress, attendees especially engaged in our organized 
discussions about ALA’s work – our strategic priorities and how we achieve them (what works and what can 
be improved). After much debate at that meeting, ALA’s board continued to examine these questions and 
we have recently enacted several changes. In addition, the board has begun a concerted effort to better 
understand our members’ and member organizations’ current challenges. The ALA Information Office has 
led online discussions with various Latvian center leaders, especially from smaller communities. Also, ALA 
board members have begun traveling to meet Latvian community leaders face-to-face. Furthermore, for 
this year’s Annual Congress we are devoting even more time to this topic, because we, your ALA board, 
understand that without you there is no ALA. As our newest marketing slogan declares, “One Latvian is never 
enough! We are much more when we’re together!” Thank you for your involvement and support!

Martin Andersons, President
American Latvian Association

“One Latvian is never enough! We are much more 
when we’re together!”

Thank you for your involvement and support!
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Priekšsēža vietnieka ziņojums

Andrejs Kancs
Priekšsēža vietnieks

Es turpinu būt ļoti aizkustināts, redzot visu to, ko mēs, latvieši, esam spējīgi 
panākt šeit Amerikā. ALA ir vienīgā organizācija, kura apvieno un atbalsta 
visas ASV latviešu kopienas. Ir neticami, cik daudz skolu, nometņu, draudžu, 

Turpināsim atbalstīt 
latvietību Amerikā

koru un tautas deju grupu vēl aktīvi darbojas pēc 
70+ gadiem un dažās vietās pat 125 + gadiem! Mēs 
turpinām parādīt pasaulei, cik mēs esam spējīgi un, 
ja strādājam kopā, viss ir iespējams!
Šovasar, noklausoties Dziesmu svētku noslēguma 
koncertu Mežaparkā, izjutu lepnumu, ka esmu 
latvietis. Nav vienmēr viegli būt latvietim ārzemēs, 
bet tas darbs ir to vērts. Par latvietību ir jācīnās! 
Mēs visi esam ļoti aizņemti ne tikai ar ģimenes 
pienākumiem, bet arī ar mūsu pašaizliedzīgo un 
brīvprātīgo līdzdalību sabiedrības un latvietības 
labā. Pateicos maniem vecākiem un vecvecākiem 
par viņu lielo dāvanu man, ka esmu latvietis un 
runāju latviski. Paldies visiem, kas turpina strādāt, lai 
latvietība pastāvētu ne tikai šeit Amerikā, bet visā 
pasaulē. Mēs katrs esam svarīgi un nozīmīgi Latvijai. 

ALA turpina darīt visu iespējamo, lai atbalstītu 
mūsu biedrus un biedru organizācijas. ALA 
saprot, cik svarīga ir mūsu jaunatne. Tāpēc mēs 
turpinām atbalstīt skolas, nometnes un citas 
vērtīgas programmas un projektus. Ir interesanti, 
ka, piedaloties ALA “Sveika, Latvija!” programmā, 

Mana sieva Dīna un es noslēguma koncertā Mežparkā, Rīgā
Foto no personīgā krājuma.

daudzi jaunieši apmeklējuši Latviju pirmo reizi. 
Pirmo reizi redzējuši visas tās vietas, par kurām 
viņi mācījās latviešu skolās un bija dzirdējuši no 
viņu vecvecākiem. Šī ir ļoti vērtīga programma. Es 
pats arī piedalījos “Sveika, Latvija!” braucienā 1998 
gadā.

Mēs nevaram sagaidīt, ka tikai daži uzņemsies 
atbalstīt un kopt mūsu latvisko sabiedrību šeit 

Gada atcere Indianapolē. Foto no personīgā krājuma
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18. nov. akts Indianapole kopā ar Andri Bērziņu In-
diānas Goda konsulu. Foto no personīgā krājuma.

Priekšsēža vietnieks lepojas ar Latviju savā maizes 
darba birojā

Šogad man ir tas gods strādāt kopā ar ALA 72. Kongresa rīcības komiteju un rīkot Kongresu manā pilsētā 
Karmelā, Indianā. Mēs ceram, ka jūs visi būsiet apmierināti ar šo pilsētu!

Paldies jums, mūsu biedriem, atbalsītājiem un ziedotājiem! Bez jums mēs nevaram turpināt 
mūsu svarīgo darbu. Paldies!

I continue to be amazed at everything we Latvians are able to accomplish here in America. ALA is just one 
of many organizations operating here. It is unbelievable how many schools, camps, churches, choirs and 
folk-dance groups are still active after 70+ years and, in some places, 125+ years. We continue to show the 
world how strong Latvians are, and if we all work together anything is possible.
This summer during the choir concert in Riga, I felt great pride that I am Latvian. It isn’t always easy being 
a Latvian living in the US, but it is worth it. We are all very busy with not only our personal lives but also our 
support of our Latvian communities. I am thankful to my parents and grandparents for their huge gift of 
teaching me Latvian. Thank you to everyone that continues to support our Latvian heritage not only here in 
the US, but worldwide.
ALA continues to do everything possible to support our members and organizations. ALA understands how 
important our youth is, and we continue to support our schools, camps and other important projects. It is 
interesting how many teenagers experience Latvia for the first time during the “Sveika, Latvija!” program. For 
the first time, they see the places that they learned about in Latvian school and that their grandparents told 
them about. This is a very important program, which I also participated in in 1998.
We cannot expect that only a few will continue our organization and communities. It is critical that everyone 
helps and supports, even if they don’t speak Latvian. We need your support, donations, ideas, talents in 
order to ensure that our youth have the same opportunities as we did. Let’s continue to fight and march on 
and be united like the Ukrainian people! 
This year it is my honor to work with the local Congress committee and host Congress in my city of Carmel, 
IN. We hope that all of you will enjoy our city.

In closing, thank you to all of our members and supporters. Without your support, we would 
not be able to continue our important work. Thank you!

Amerikā. Lai  mūsu organizācija un latvietība pastāvētu vēl ilgi, mums ir nepieciešams katrs no jums, pat 
ja jūs nerunājat latviski, bet latviskā kultūra tomēr uzrunā. Mums vajag jūsu atbalstu, palīdzību, padomus, 
ziedojumus, lai nodrošinātu, ka mūsu bērniem ir tās pašas iespējas, kuras mums bija. Turpināsim cīnīties par 
mūsu latvietību! Kopībā ir spēks!
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Sekretāres ziņojums

Nora Muižniece Steele
ALA sekretāre

Paldies valdei un delegātiem, ka jūs esat man uzticējuši sekretāres darbu 
kopš 2016. gada. Ir grūti atstāt šo uzticīgo, brīvprātīgo grupu, kurā visi 

Paldies par sadarbību

strādā, lai sniegtu labumu mūsu Dzimtenei. Īpašu pateicību vēlos izteikt Pēterim Blumbergam par to, ka viņš 
atcerējās manu piedāvājumu palīdzēt ALA un uzaicināja mani kandidēt. It sevišķi tāpēc, ka dzīvoju nelielā 
latviešu kopienā Misūri štatā.

Īpašu pateicību vēlos izteikt arī savam ārkārtīgi atbalstošajam vīram, kurš, izdzirdot piedāvājumu uzņemties 
sekretāres lomu, atbildēja: “that’s a no brainer!”. Es ceru, ka man ir izdevies dot savu ieguldījumu daudzās 
sarunās, piedāvājot izaicinošu skatījumu no cilvēka, kurš dzīvo mazā latviešu kopienā, apprecējies ar 
nelatvieti un audzinājis bērnus bez latviešu skolas, lai viņi runātu sadzīviskā latviešu valodā. Uzaugot 
dinamiskajā Čikāgas latviešu kopienā, es zināju, kā man pietrūkst, dzīvojot Misūri.

Kalpošana ALA valdē man ir bijis pagodinājums un izaugsmes avots. Man bija iespēja strādāt pie savām 
valodas prasmēm no biznesa perspektīvas, uzzināt tik daudz par to, ko latvieši dara ASV, lai saglabātu 
latviešu lepnuma, valodas un kopības izjūtu, kā arī uzzināt tik daudz par aktuālo Latvijas diplomātiju un 
valdību. Visas lietas, kas man nekad nebūtu bez šīs ALA pieredzes. Ja neesat piedalījušies ALA valdē vai 
kongresos, lūdzu to tomēr izbaudīt un atbalstīt.

Valdes pilnvaru laikā biju lieciniece divām Saeimas vēlēšanām, tikos ar diviem Latvijas vēstniekiem ASV, 
piedzīvoju Latvijas simtgadi, Baltijas valstu vārdā tikos ar ASV valdības amatpersonām, un apmeklēju vairāk 
nekā 10 latviešu centrus ASV (Rokvilē, Čikāgā, Sanfrancisko, Denverā, Linkolnā, Atlantā, Bostonā, Milvokos, 
Detroitā un Portlandē). Labākā daļa bija tikšanās ar tautiešiem šajos centros, kuri dara daudz, lai uzturētu 
dzīvu mūsu mīļo mantojumu.

Es nevaru aiziet, neizsakot visdziļāko pateicību saviem bijušajiem un tagadējiem valdes locekļiem par 
viņu nerimstošo darbu mūsu Tēvzemei ... latviešu mantojumam, latviešu valodai, latviešu kultūrai, Latvijas 
aizsardzībai, Latvijas ekonomiskai attīstībai. Visi ALA valdes locekļi strādā brīvprātīgi un uzticīgi.

Lai dzīvo sveiks!
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Thank you to the board and Congress delegates for trusting me as ALA secretary since 2016. It is difficult to 
leave behind this faithful group of volunteers, all of whom work tirelessly to benefit our homeland. I hope 
that I have been able to contribute to the discussions by offering the perspective of a person who lives in 
a small Latvian community, married a non-Latvian, and raised children without a Latvian school to speak 
everyday Latvian. 

Serving on the ALA Board has been an honor and a source of growth for me. I had the opportunity to work 
on my language skills from a business perspective, learn so much about what Latvians do in the U.S. to 
maintain a sense of Latvian pride, language and community, as well as learn so much about current Latvian 
diplomacy and government. If you haven’t ever participated in the ALA Board or annual Congress, please 
consider attending and supporting the work of ALA!

I witnessed two Saeima elections, met with two Latvian ambassadors to the U.S., experienced Latvia’s 
centenary, met with U.S. government officials on behalf of the Baltic states, and visited more than 10 Latvian 
centers in the U.S. (Rockville, Chicago, San Francisco, Denver, Lincoln, Atlanta, Boston, Milwaukee, Detroit, 
and Portland). The best part was meeting with other Latvians in these centers, keeping alive our heritage 
each in their unique way.

I can’t leave without expressing my deepest gratitude to my former and present board members for their 
relentless work for our fatherland ... its heritage, language, culture, security, and economic development. 

Long live Latvia!
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Sabiedriskās attiecības

Dzintars Dzilna
Sabiedrisko attiecību nozares vadītājs

Maskava turpina savu brutālo uzbrukumu Ukrainai. Tāpēc arī viens no ALA 
mērķiem - aizsargāt ASV latviešu intereses Latvijā - turpina būt kritisks. Mums 
ir jāstrādā, lai uzbrukums Ukrainā nekādā veidā neizdodas, lai Baltijas valstis 
var bruņoties ar spēcīgu NATO atbalstu, kā arī lai atturētu jebkādu Krievijas 

Cīņa par demokrātiju vēl
nav nobeigta

uzbrukumu nākotnē. 
Jebkādi Krievijas panākumi Ukrainas uzbrukumā var 
radīt eksistenciālas sekas Latvijai. Nevaram pieļaut, ka 
Krievijas vardarbība pret Ukrainu vai citām valstīm dotu 
tai teritoriālus, ekonomiskus vai politiskus panākumus. 
Ja Maskava spēs konsolidēt ieguvumus Ukrainā, režīms 
nākotnē iespējams atjaunos savus militāros spēkus un 
meklēs jaunus teritoriālos ieguvumus, tai skaitā arī Baltijā. 
Baltijas valstīm ir jāattīsta un jāstiprina sava aizsardzība, 
gan iekšēji, gan sadarbojoties ar NATO sabiedrotajiem 
spēkiem. ASV finansiālais atbalsts turpina palīdzēt Baltijas 
valstīm iegādāties gaisa aizsardzības aprīkojumu, attīstīt 
sadarbspēju savā starpā un ar citiem NATO sabiedrotajiem, 
būvēt infrastruktūru lai uzņemtu lielākas NATO kaujas grupas, un attīstīt pašas savus bruņotos spēkus - it 
sevišķi Latvijai, kura šogad atjaunoja obligāto dienestu. (Lietuva atjaunoja obligāto dienestu 2016.g., bet 
Igaunija nekad neatteicās no obligātā dienesta kopš 1991.g.) NATO, protams, ir stūrakmens Baltijas valstu 
aizsardzībai, bet ASV valdībai NATO ir izšķiroša nozīme nodrošināt sabiedroto vienotību.
ALA turpina savu darbību, lai veicinātu ASV baltiešu politisko aktivitāti šodien un ilgtermiņā. Mums ir 

nepieciešams aktivizēt un pielietot mūsu 
kopīgo spēku, lai atbalstītu Baltijas drošību un 
aizsargātu mūsu intereses. 
Seko pārskats ar šī gada mērķiem, ieskatiem un 
panākumiem, sadarbojoties ar mūsu igauņu un 
lietuviešu partneriem mūsu meitas organizācijā, 
Apvienoto baltiešu komitejā (sk. pārskatu 
no JBANC), dalību Vidus un Austrumeiropas 
Koalīcijā (CEEC), kā arī uzrunājot mūsu e-pasta 
aktīvistu grupu, Baltic Call to Action UNIT. Tas ir 
viss, pateicoties jums un daudziem darbīgiem 
brīvprātīgiem ļaudīm mūsu lokā. Paldies visiem!

Avots: Depositphotos, fotogrāfi: Yurii Kochubey, Oleksandr Navrotskyi, Ukrinform

Avots: Depositphotos, fotogrāfi: Yurii Kochubey, Oleksandr Navrotskyi, Ukrinform
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Veicinājām atbalstu gan ukraiņu bēgļiem, gan Ukrainas aizsardzības spēkiem nodrošināt militāro aprīkojumu. 
Atbalstījām likumprojektu, kas definē Maskavas militāro algotņu vienību Wagner Group kā valsts teroristu 
organizāciju, un paredz tai politiskas un ekonomiskas sankcijas. Kā pamatotu arī atzinām likumprojektu, 
kurā noteikts nodot Ukrainai Krievijas aktīvus, ko ASV valdība ir iesaldējusi.

Aicinājām ASV baltiešus publiski izrādīt atbalstu Ukrainai, piedaloties demonstrācijās, kuras notika vairākās 
pilsētās pa visu ASV teritoriju, kā arī piedaloties ASV ukraiņu aizstāvības (advocacy) sanāksmēs ar ASV 
Kongresa pārstāvjiem. 

Aicinājām ziedot uzticamām palīdzības organizācijām, lai sniegtu humāno palīdzību ukraiņu bēgļiem un 
militāru atbalstu aizsardzības spēkiem. Ar Ziedot.lv starpniecību, ALA ziedoja $5,000 ukraiņu humanitārai 
palīdzībai.  

ASV vadības loma NATO ir būtiska, lai noturētu saskaņu starp organizācijas dalībvalstīm, attīstītu un izpildītu 
stratēģisko plānu un aizstāvētu Baltijas valstis. 
ALA atbalstīja un atzina kā pozitīvus sekojošos rezultātus:

- Lielāks NATO karaspēka skaits un aprīkojums Baltijas valstīs:

Latvijā: Šī gada jūlijā notikušajā NATO samitā Viļņā, Latvija un Kanāda vienojās par turpmākajiem soļiem līdz 
2026. gadam. Kanādas vadīto NATO paplašinātās klātbūtnes kaujas grupu (eFP) Latvijā plānots palielināt 
līdz brigādes līmenim (3000-5000 karavīru). Kanāda vada eFP Latvijā, kuras sastāvā šobrīd ir apmēram 1700 
karavīru.

Avots: Depositphotos, fotogrāfi: Yurii Kochubey, Oleksandr Navrotskyi, Ukrinform Avots: Depositphotos, fotogrāfi: Yurii Kochubey, Oleksandr Navrotskyi, Ukrinform

Atbalsts Ukrainai

Krievijas agresijas atturēšana no Baltijas

Humanitārā un militārā palīdzība, sankcijas pret Maskavu:

Demonstrācijas un aizstāvība:

Ziedojumi:

Stipra ASV līderība stiprā NATO:
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Lietuvā: Lietuva un Vācija ziņoja, ka turpmākajos gados Vācija plāno palielināt savu eFP karaspēku 
Lietuvā no apm. 1000 līdz 4000, dislocēti pastāvīgi uz vietas (nevis Vācijā). Vācija vada eFP Lietuvā, kuras 
sastāvā šobrīd ir apm. 1700 karavīru. 

Igaunijā Apvienotā Karaliste vada eFP Igaunijā. To šobrīd veido apm. 1400 karavīru uz vietas, bet 
papildināta ar brigādi, kas skaitās augstā gatavībā (high readiness) kas mājo Apvienotajā Karalistē. 

- Nodrošināt ASV turpmāko dalību NATO:

Senāts pieņēma grozījumus (amendment) Valsts aizsardzības pilnvaru likumā (NDAA), kas paredz, 
ka pirms ASV dalības NATO apturēšanas, izbeigšanas vai atsaukšanas, būtu nepieciešama Senāta 
piekrišana vai Kongresa tiesību akta pieņemšana. Ja ASV prezidents mēģina izstāties no NATO bez 
Senāta apstiprinājuma vai Kongresa tiesību akta, grozījums aizliedz tam izmantot jebkādu finansējumu, 
kā arī izveido mehānismu, kurā Kongresa juriskonsults var apstrīdēt administrāciju tiesā. Preses laikā, 
Senāta NDAA versija bija saskaņošanas procesā ar Pārstāvju palātas (House) versiju. Pārstāvju palātas 
versijā šāds grozījums nebija iekļauts.

Atbalstījām BSI un FMF programas, kuras paredz finansiālu atbalstu Baltijas valstu aizsardzībai. BSI FY2023 
piešķīrums bija $225M, bet FMF bija $457M. (FMF Baltijas valstīm parasti ir apm. $30M, bet FY2023 
piedāvājums bija stipri lielāks, lai palīdzētu Baltijas valstīm papildināt militāro materiālu krājumus, ko bija 
veltījušas Ukrainai 2022. gadā.) Preses laikā, Senāta Aizsardzības apropriāciju komiteja bija apstiprinājusi 
$228M BSI izdevumu FY2024. Diemžēl Pārstāvju palātas (House) Aizsardzības apropriāciju komitejas 
likumprojekta versijā jūnijā nebija iekļauts BSI, lai gan House Nacionālās aizsardzības pilnvaru likuma 
(NDAA) versijā bija iekļauta BSI autorizācija $210M apmērā.

Atzīmējām apaļu jubileju Baltijas valstu bruņoto spēku un attiecīgo štatu National Guards (Latvija un 
Mičigana, Igaunija un Merilande, Lietuva un Pensilvānija) partnerībai. Ar kopīgām apmācībām un apmaiņas 
programmām šīs partnerības palīdzēja Baltijas valstīm sagatavot savus aizsardzības spēkus, lai iekļūtu 
NATO 2004.g. Vēl šodien tās turpina stiprināt savstarpējos militāros spēkus.

Somijas un Zviedrijas dalība būtiski uzlabos NATO aizsardzības statusu Baltijas reģionā. Esam gandarīti, 
ka jūlijā alianse uzņēma Somiju, kā arī panāca vienošanos uzņemt Zviedriju līdz šī gada beigām. Esam 
pateicīgi, ka ASV atbalstīja un piedalījās diplomātiskajās sarunās, lai visas sabiedrotās valstis vienotos un 
piekristu šo abu valstu uzņemšanā.

Veicinājām kongresmeņu pieteikšanos šīm interešu grupām. Šogad ir iestājušies 11 pārstāvji un 3 senatori.

Baltic Call to Action UNIT ir Amerikas latviešu apvienības ASV baltiešu aktīvistu e-pasta grupa, kuru aicinām 
piedalīties pilsoniskās līdzdalības procesos. Kā ASV vēlētāji, pilsoņiem ir tiesības uzrunāt savus attiecīgos 
Kongresa pārstāvjus, pievēršot viņu uzmanību Baltijas valstu drošības jautājumiem. Šogad izsūtījām divus 

Baltic Security Initiative (BSI) un Foreign Military Financing (FMF):

State Partnership Program 30. gadu jubilēja:

Somija un Zviedrija kā NATO dalībvalstis:

House Baltic Caucus un Senate Baltic Freedom Caucus:

Politiskā sadarbība

Iniciatīva Baltic Call to Action UNIT 
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Jau trešo gadu pēc kārtas šī gada vasarā Gaŗezera 
audzēkņi mācījās par ASV latviešu politiskajām 
aktivitātēm gan trimdā, gan mūsdienās. ALA 
Sabiedrisko attiecību vadītāja Dzintara Dzilnas 
piedāvātā nedēļu ilgā semināra laikā, Vasaras 
vidusskolas 3. un 4. klases skolēni mācījās, kā 2. 
Pasaules kaŗa latviešu trimda palīdzēja Latvijai 
atgūt brīvību un kā mēs, kā latviešu diaspora, 
šodien varam turpmāk strādāt, lai aizsargātu 
Latvijas brīvību.

Gaŗezera Vasaras vidusskola nosvinēja 30. gadu 
jubileju partnerībai starp Michigan National Guard 
(MING) un Latvijas Bruņotiem spēkiem. MING 
komanda atbrauca ar Stryker izlūkošanas smago 
mašīnu, un Airis Rikveilis, Aizsardzības padomnieks 
no Latvijas Aizsardzības ministrijas, piedalījās 
neklātienē video sarunā. Pārstāvji pastāstīja par 
partnerības vēsturi - kā tā palīdzēja Latvijai iekļūt 
NATO - un par vērtīgo sadarbību šodien. 

Gaŗezera Vasaras vidusskolā mācās, kā aizsargāt Latvijas brīvību

Call to Action e-pastus (maijā un jūnijā, trešais ir plānots septembrī vai oktobrī) ar sagatavotiem tekstiem, 
kuros aicinājām savus pārstāvjus ASV Kongresā iestāties par augšminētajiem mērķiem. Pirmā izsaukumā 
bija 90 tekstu variācijas uzrunāt 220+ Pārstāvju palāta (House) locekļus un gandrīz 90 senatorus. Otrais 
izsaukums bija aicinājums piedalīties JBANC Baltic Advocacy Day pasākumā (skat. JBANC pārskatu). Pēdējā 
darbības gadā arī izsūtījām ziņas par lokālām demonstrācijām, it sevišķi pieminot gadadienu Krievijas 24. 
februāra iebrukumam Ukrainā.

ALA veicināja ASV baltiešu 
dalību demonstrācijās 
publiski izrādīt atbalstu 
Ukrainai.
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Grandrapidos (MI), Kalamazū (MI), Longailendā (NY), Milvokos (WI) un Priedainē (NJ), ALA aicināja tautiešiem 
parakstīt pastkartiņas saviem pārstāvjiem ASV Kongresā, kurās izteikts atbalsts Ukrainai, kā arī aicinājums 
spēcināt Baltijas aizsardzību un nostiprināt ASV līderību NATO. 

Moscow continues its brutal invasion of Ukraine, and ALA’s goal to protect Latvian-American interests in 
Latvia continues to be critical. We must work to ensure that the attack on Ukraine does not succeed in any 
way, and that the Baltic countries have the means to develop their defenses with strong NATO support to 
deter future attacks from Russia.

Any success for Russia in its invasion of Ukraine can have existential consequences for Latvia. If Moscow is 
able to consolidate any gains in Ukraine, such as fighting to a stalemate and annexing territory that it has 
taken, ending the war without paying reparations or serving time for war crimes, or breaking the political 
or military unity of the West, the murderous regime will revamp its military over time and could seek new 
incursions including against the Baltics. We cannot allow Russia’s violence against Ukraine or other countries 
to lead to territorial gains or political success in the short or long term.

The Baltics must strengthen their defenses, both internally and with NATO forces. U.S. military support helps 
the Baltics further develop their capabilities including air defense, interoperability with other NATO allies, 
infrastructure for increasing NATO battlegroup forces stationed locally, and local armed forces - especially in 
Latvia, which this year has re-instituted compulsory military service (finally joining its Baltic comrades-in-arms 
Lithuania, which renewed compulsory service in 2016, and Estonia, which never gave it up since regaining 
independence in 1991). NATO is, of course, the cornerstone for the defense of the Baltic countries, and U.S. 
leadership in NATO is crucial to ensure the Alliance’s unity and will to act.

ALA continues its work to enable Baltic-American political activism today and over the long term, activating 
and applying our collective power to support Baltic security and protect our interests in the Baltics. Our 
goals and successes this year came especially through cooperation with our Estonian and Lithuanian 
partners in our daughter organization, the Joint Baltic American National Committee (see JBANC’s overview 
also in these pages), and our participation in the Central and East European Coalition. Most important are 
our activist email group- the Baltic Call to Action UNIT- and the help from many active volunteers in our 
community.

Thanks to all!

Public Affairs
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Congress makes decisions that impact the 
fate of the Baltics

As a United States citizen, you have power to influence those decisions.

To do so, your Members of Congress need to hear from you, and you need to 
know what to say.

ALA makes it easy with our Baltic Call to Action UNIT, our email political action 
group. Up to four times per year, we send texts and links via email, customized 

to your representative and senators. Copy, click, paste, done.

Free. Easy. Non-partisan. No spam. All in English. Pan-Baltic. Private. Informed. 

For the most important thing you can do: Protect the Baltics.

Please join ALA’s Baltic Call to Action UNIT 
by contacting us via email at

balticaction@alausa.org.
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JBANC in Action in 2022 - 2023 

Panel at Russia Conference in Tartu, March 2, 2023

Russia’s war against Ukraine has lasted for nearly ten years and it’s been close to two years since the 
massive new invasion in February 2022. Our unwavering support for Ukraine also persists as do our calls 
for additional security assistance for the Baltic countries. 

Together with the Baltic American Freedom Foundation (BAFF), JBANC co-sponsored a September 13, 
2022 congressional reception in the United States Capitol to commemorate the U.S.-Baltic diplomatic 
centennial and 25th anniversary of the Baltic Caucuses. Senator Richard Durbin and Congressman Don 
Bacon spoke at the event. The three Baltic ambassadors also gave remarks - Kristjan Prikk of Estonia, Māris 
Selga of Latvia, and Audra Plepytė of Lithuania.

JBANC Managing Director Karl Altau was among the speakers at a benefit for a wounded Ukrainian marine 
at the childhood home of Grace Kelly in Philadelphia on October 29, 2022. Roman Horodensky, a 20-year-
old Ukrainian Marine from Odesa, was undergoing prosthetic rehabilitation in Philadelphia. 

Two events in late 2022 took place in Rockville, Maryland at the Latvian Lutheran Church and Community 
Center. The first was the commemoration of Latvia’s 104th Independence Day honoring the Centennial of 
U.S.-Latvian Diplomatic Relations on November 
19. Four former U.S. ambassadors spoke 
on a panel on U.S.-Latvian relations. JBANC 
assisted with outreach to the participants. The 
grand reopening of the Latvia Museum was 
celebrated on December 4. Karl Altau spoke at 
the event and remarked that “grasping history 
makes the present clearer,” in understanding 
today’s Ukraine’s travails through Baltic eyes. 
The museum has been a great magnet to invite 
visitors and guests.  
Karl Altau spoke at the March 2-3, 2023, Baltic 
Defence College (BALTDEFCOL) ninth annual 
Conference on Russia on a panel “Global 
Powers Deter Russia.” The conference was held 
in Tartu, Estonia. 
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CEEC reps meet with chairs of Estonian and Lithuanian Foreign Affairs 
Committees, June 11, 2023

On March 7, 2023, JBANC participated in a briefing at U.S. Capitol Visitor Center together with the Baltic 
Security Foundation (Rīga) and Jamestown Foundation for the publication of “Between Brussels and 
Beijing: The Transatlantic Response to the Chinese Presence in the Baltic Sea Region” – a book on China’s 
influence in the Baltic Sea region. Rep. Don Bacon gave remarks and sponsored the room. 

On March 25, 2023 (Belarus Freedom Day), we were joined at the Victims of Communism Memorial in 
Washington, DC by Sviatlana Tsikhanouskaya, the national leader of Belarus, and her team. The three Baltic 
embassies joined us to remember the nearly 100,000 Estonians, Latvians, and Lithuanians deported by the 
Soviets in 1949, and to share our determination to stand with Belarus and Ukraine.

This year’s hybrid Baltic Advocacy Days event took place July 17-21, with 44 registered participants, and 
25 meetings with the congressional offices from 13 different states. Of all virtual and in-person meetings, 
New York and Illinois led the way with four meetings each, including the offices of both Senators from each 
State.

The focus of Baltic Advocacy Days was to raise awareness of the security issues currently challenging the 
Baltic countries and encouraging continued U.S. support to Ukraine amidst Russia’s ongoing genocidal war 
which not only threatens European security but the global order. 

Baltic Advocacy Days 2023

Our top priorities this year were urging 
support for the Baltic Security Initiative Act 
(S.1465 / H.R.2922) and the HARM (Holding 
Accountable Russian Mercenaries) Act (S.416 
/ H.R.506). The BSI bill would provide the 
Secretary of Defense with $350 million in 
funding per year for three years. The HARM 
Act would designate the Wagner Group, 
Russia’s band of mercenaries committing 
acts of terror in Ukraine and elsewhere, as a 
Foreign Terrorist Organization, granting the 
United States increased power in curbing 
their financial networks and activities.

Participants also asked their members of Congress to both preserve the United States’ responsibilities and 
commitments to NATO and to continue its policy of non-recognition of Russia’s claims in occupied portions 
of Ukraine. In addition to these bills and resolutions, participants asked their Representatives and Senators 
to continue supporting Ukraine to its victory and to push to hold Russia accountable for its terrorist actions.

As part of Baltic Advocacy Days, JBANC organized and commemorated the anniversary of the Welles 
Declaration for the eighth consecutive year, at Rock Creek Cemetery in DC. We were joined at the event, 
held on July 21, by the embassies of Estonia, Latvia, and Lithuania.  
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Baltic Security Initiative and Baltic Caucus. 

Ukraine Update.

On April 27, 2023, House Baltic Caucus co-chairs Rep. Don Bacon (R-Nebraska) and Rep. Ruben Gallego 
(D-Arizona), introduced H.R.2922, the Baltic Security Initiative Act. It would help codify the Baltic Security 
Initiative (BSI) as a multi-year security assistance program to help bolster systematic support from the United 
States in assisting Estonia, Latvia, and Lithuania better defend themselves against Russian aggression. As of 
the August recess, the bill had 18 co-sponsors.

On May 4, an identically worded bill - S.1465 - was introduced by Senate Baltic Freedom Caucus co-chairs 
Senators Richard Durbin (D-Illinois) and Chuck Grassley (R-Iowa). The Senate BSI bill has 14 co-sponsors as 
of mid-August.
 
The bill would allocate $350 million for the Fiscal Year 2024 (FY24) for a period of three years to carry out 
the initiative, totaling $1.05 billion for three years. The targeted security assistance to the Baltic countries 
augments and accelerates key capability developments and further strengthens deterrence in the Baltic 
region against Russian aggression, bolsters NATO’s defensive posture, and safeguards U.S. national security 
interests by doing so.

In July, the Senate Defense Appropriations Committee approved its FY2024 spending bill that includes 
$228 million in matching funds for the BSI. This builds upon the House version of the National Defense 
Authorization Act (NDAA), which includes an authorization of $210 million for the BSI. Funding for the past 
three years for the BSI has grown from $168 million to $225 million annually. As the defense bill is finalized, 
JBANC will continue to inform Members of Congress of the importance of BSI and other measures to deter 
Moscow’s aggression against the Baltics and protect our interests there.

In the first seven months of the 118th Congress in 2023, the Baltic Caucuses have grown substantially in 
the House and Senate. The House Baltic Caucus (HBC) has grown by ten members and is currently at 72 
members. Ten members departed at the end of 2022, and Rep. David Cicilline resigned at the end of May 
2023. The Senate Baltic Freedom Caucus has grown by four members in 2023 to a high-water mark of 18 
members. For Caucus updates and members, please see: https://jbanc.org/baltic-caucus/.

On August 10, the Biden Administration issued its 
request for $40.1 million in emergency funding 
which would support Ukraine and add funds to 
the federal disaster relief budget. Over half of that 
supplemental request assists Ukraine. It includes 
$20.5 billion to bolster Ukraine’s defense against 
Russia’s invasion and to support global food 
security needs. This is divided between $13.14 
billion for military and security assistance through 
the Pentagon and $7.35 billion for security, 
economic, and humanitarian assistance through 
the International Affairs Budget. The second part 
includes a request for $1.2 billion for security 
assistance, including $1 billion for Foreign Military 
Financing (FMF) to bolster military capabilities and 
to “incentivize donations to Ukraine from partners 
and allies.” 

Baltic Advocacy Day meeting with Rep. Mike Quigley’s office, July 17, 2023
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Furthermore, there is an additional funding request totaling $3.5 billion for several new accounts and 
multilateral programs to leverage billions more dollars in global resources and to bolster America’s ability 
to counter China and Russia’s actions in the developing world, including state-aligned groups like Wagner.

JBANC is a member of the American Coalition for Ukraine, formed in 2022. The Coalition held an Action 
Summit in the U.S. Congress on September 18-20, 2022, followed by a second Summit held April 23-25 
this year with over 300 advocates attending from 34 states and 110 congressional districts in 176 meetings. 
During the Summit, JBANC’s Karl Altau moderated a panel on “Help for the Hardest Hit: Delivering Aid to 
Ukraine’s Hot Zones” with Eva Kurilets (Razom for Ukraine), Igor Markov (Nova Ukraine), and Rima Žiūraitis 
(Blue/Yellow), who are helping to provide millions of dollars in aid to Ukraine. During the Summits, the 
coalition grew from 42 to 62 and is currently at about 75 NGO’s and organizations supporting Ukraine. The 
third Summit is taking place October 22-24, 2023. 

During the past year, the JBANC team participated in three successive Ukrainian Days in Congress on 
November 15-17, 2022, and March 8-9, and June 14-15, 2023. During these advocacy events, JBANC 
met with Maryland Senator Ben Cardin and Reps. David Trone, Jamie Raskin, and Glenn Ivey. At the June 
event, JBANC was honored to be a co-presenter of the Friend of UNIS award to Rep. Don Bacon, for his 
sponsorship of resolutions on the Holodomor and in condemning the kidnapping of Ukrainian children, 
along with his leadership of the House Baltic Caucus and for sponsoring the Baltic Security Initiative. The 
next Ukrainian Days will be held in November 2023

New U.S. ambassadors to the Baltics

On November 29, 2022, the Senate Foreign Relations Committee held nomination hearings for ambassadorial 
nominees Christopher T. Robinson to Latvia, and George P. Kent to Estonia. Both nominees were confirmed 
quickly by the Senate and sworn in in January.  JBANC met at the State Department with ambassadors Kent 
(January 9) and Robinson (January 18). On July 21 the Senate Foreign Relations Committee held a hearing 
with Kara C. McDonald, the nominee to be the next U.S. ambassador to Lithuania. Her nomination was 
voted out of committee with a positive Senate vote expected in September. 

With Amb. Christopher Robinson at the State Department, January 18. 2023



24 / GADA PĀRSKATS

Central and East European Coalition.

Media engagement

The CEEC hosted an online policy forum on November 2, 2022, on Russia’s War against Ukraine. Agnia 
Grigas from the Atlantic Council and Paul Massaro from the U.S. Helsinki Commission were the guest 
speakers. 

The CEEC held an advocacy day on April 26, 2022. We raised issues of critical importance related to 
the CEE region. There were targeted meetings with over 20 key offices in the U.S. Senate and House to 
encourage continued support to ensure Ukraine’s victory. Other key priorities: strong security assistance 
to Baltic countries, along with other allies/partners. We continued in asking for support of the Black Sea 
Security Act of 2023, the HARM Act, and support for democracy in Georgia, Belarus, and Armenia. The day 
ended with a reception at Ukraine House.

Together with Razom, the CEEC co-sponsored a discussion about the war in Ukraine, featuring Ambassadors 
Dan Fried and Jim Rosapepe. The event was held on August 15 at the annual meeting of the National 
Conference of State Legislatures (NCSL) in Indianapolis, Indiana

Baltic journalists from Delfi in Estonia, and 15minLT in Lithuania visited JBANC on November 9, 2022, as 
part of a program supported by the State Department to witness the Baltic diaspora in action. We discussed 
our work, memorable historical snippets, and current issues related to Ukraine and Russia’s terror war. 
An interview with Karl Altau was broadcast online at 15minLT. JBANC hosted its second and third Twitter 
Spaces in January 2023 on the “U.S.-Baltic Year in Review” (January 5), and “The January 1991 Events in 
Lithuania in Retrospective” (January 12). On January 23, Karl Altau spoke on the podcast “Global with 
JJ Green” on the topic of “The Ukraine War - 11 Months On” and discussed what the Baltic American 
community is doing to help Ukraine and defeat Russia. JJ Green is the National Security correspondent for 
WTOP radio in Washington, DC. 

With Belarusian national leader Sviatlana Tsikhanouskaya in DC, March 25, 2023
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JBANC board and interns:

Ingrīda Lūsis rotated out from the board at the end of 2022, and Ojārs Bērziņš joined as a new ALA 
representative in January, 2023, joining Ēriks Lazdiņš and Mārtiņš Andersons. Youngwoo Kim, who was 
our third Korea West intern from October 2022 - January 2023, followed by Younghyen Jeon, who is with 
us from April to November 2023. ALA’s 2023 summer intern was Maksis Beķeris, and from The Fund from 
American Studies, we had Sandra Võsaste from Estonia. Jack Rosswurm, from Indiana, was our third annual
remote intern and was with us from mid-May to mid-August. 

JBANC

Thank you to ALA and the Latvian 
American community for your generous 
and continued support of the Baltic cause 

and of JBANC’s mission!
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Kultūra

Valda Grinberga
Kultūras nozares vadītāja

Amerikas latviešu apvienības (ALA) Kultūras nozare šinī gadā īpaši 
piestrādāja pie Amerikas latviešu kultūras kopu dalības Dziesmu un 
deju svētkos Latvijā, kā arī veidoja pasākumus, kas kuplināja latviešu 
kultūras dzīvi visā Amerikā. 

Šī gada Kultūras nozares dižais un prieka pilns darba izaicinājums bija sagatavot Amerikas latviešu korus, 
deju kopas, un vienu folkloras ansambli piedalīties XXVII Vispārējos latviešu Dziesmu un XVII Deju svētkos 
Latvijā, kas noritēja no 30. jūnija līdz 9. jūlijam. Kultūras nozare jau no 2022. gada jūnija aktīvi sadarbojās 
ar Latvijas Nacionālo kultūras centru, īpaši piestrādājot pie Pasaules latviešu saieta organizēšanas. 3. 
jūlijā Ķīpsalā pulcējās Dziesmu svētku dalībnieki un viesi no visas plašās diasporas. Pasākumā uzstājās 

Ražīgs gads kultūras pasaulē

XXVII Vispārējie latviešu Dziesmu un XVII Deju svētki Latvijā

ALA Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga apmeklēja Latvijas Valsts prezidenta 
Edgara Rinkēviča pieņemšanu Dziesmu Svētku diriģentiem un vadītājiem un latviešu 
kultūras darbiniekiem prezidenta pilī Rīgā, 2023. gada 9. jūlijā.  Foto-nezinams.

ansambļi no visiem diasporas reģioniem, notika 
sadziedāšanās, sadejošanās, un dalībnieki ballējās 
līdz agrai rīta stundai, mūziķes Katrīnas Dimantas 
deju mūzikas pavadījumā. Amerikas Savienoto 
Valstu priekšnesums teicami atspoguļoja 
Amerikas latviešu mūziķu spožās spējas un 
talantus, pulcinot 90 dalībniekus: koristus, solistus, 
instrumentālistus, dejotājus, folkloristus. Gan 
publikai, gan dalībniekiem bija patiess prieks un 
lepnums piedāvāt tik skaistu, skanīgu, un košu 
priekšnesumu, ko veidoja un vadīja Bostonas 
latviešu kora diriģente Krisīte Skare. 

Koordinēšanas darbi nebeidzās ar Pasaules latviešu saieta plānošanu. ALA Kultūras nozarei arī bija nozīmīga 
loma organizēt sešus korus, piecas tautas deju kopas, un vienu folkloras grupu (kopā 400 dalībnieku) 
lielajam Dziesmu svētku gājienam 2. jūlijā, sagatavot daudzus Latvijas karogus un sarunāt to nesējus, kā 
arī izdomāt attiecīgu kultūrzīmi - Andreja Jansona kokli, ko nesa mazmeita Selga Jansone. Kultūras nozare 
arī piedalījās sastāšanās laiku un vietu saskaņošanā. Tāpat arī piestrādāja pie tā, lai uz diasporas podesta 
Brīvības ielā stāvētu komponiste Lolita Ritmane ar ģimeni, kas gājiena laikā sirsnīgi sveica dalībniekus ar 
jaukiem vārdiem un skanīgām dziesmām. 
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Atbalsts kultūras pasākumiem ASV un ALA Latviešu muzejam

Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga moderēja paneļdiskusijas par dziesmu svētkiem ALA 71. kongresā Bostonā. Diskusijās piedalījās diasporas virdiriģents Ivars 
Cinkuss, kordiriģente Krisīte Skare, Dziesmu svētku fonda priekšsēdis Aivars Osvalds, tautas deju kopu vadītāja Astrīda Liziņa. (foto-nezināms).

Kultūras nozare atbalsta kultūras pasākumus ASV latviešu centros ar naudas piešķīrumiem. Šogad tādus 
finansējumus saņēma Atlantas, Bostonas, Dienvidkalifornijas, Ročesteras, Filadelfijas, Sv. Pētersburgas, 
Ziemeļkalifornijas, Ņujorkas, Čikāgas, Indianapoles, un Mineapoles latviešu saimes. Kultūras nozare 
aktīvi atbalsta kino mākslu, atbalstot Ņujorkas Baltijas filmu festivālu, Bostonas Baltijas filmu festivālu, un 
Skandināvu filmu festivālu Losandželosā. Kultūras nozare piešķīra atbalstu Jauno mūziķu meistarkursiem, 
kas notika 2023. gada vasarā Siguldā.
2022. gada decembrī, ALA Latviešu muzejs Rokvilē svinēja restaurācijas atklāšanas svētkus ar jaunām, 
modernām instalācijām, tai skaitā jauniem audio un vizuāliem materiāliem. Ar ALA Kultūras nozares atbalstu 
šie ļoti svarīgie un nepieciešamie uzlabojumi tika veikti un muzeju pēdejā pusgadā ir apmeklējuši apmēram 
100 viesu. Muzeju apmeklē skolēnu grupas, diplomāti, kā arī prominenti viesi, ieskaitot Latvijas Bankas 
prezidentu un Latvijas Finanšu ministru.

2022. gada oktobrī, ALA kongress notika Bostonā, kur arī dzīvo Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga. 
Tādā sakarā, Kultūras nozarei bija īpaši nozīmīga loma kongresa rīcības komitejā un kongresā piedāvāja 
daudz vērtīgu kultūras nodarbību. Kultūras pasākumi sākās jau atklāšanas vakarā Bostonas Trimdas draudzes 
namā, kur uzstājās jaunas talantīgas mūzikas studentes Emīlija Pavlovska un Elīza Ēvalde. Jaunietes piedāvāja 
klausītājiem dažādu stilu dziesmas, ko dziedāja pie pašu klaviera pavadījuma. Publika izteica savu atsaucību 
skaļos aplausos! Svētku ballē kongresa delegātus ar dziesmām un jautru deju mūziku iepriecināja Bostonas 
ansamblis “Papardes zieds” Krisītes Skares vadībā. Kultūras nozares vadītāja moderēja paneļdiskusijas par 
Dziesmu svētkiem, kur piedalījās gan svarīgi Dziesmu svētku un kultūras darbinieki no Amerikas, gan arī īpašs 
kongresa viesis no Latvijas, diasporas virsdiriģents Ivars Cinkuss. Paneļdiskusijas ritēja raiti un interesanti; 
sarunas bija grūti noslēgt tāpēc, ka Dziesmu svētki ir “karsts” temats Amerikas latviešu sabiedrībā. Skaidrs, 
ka par šo tēmu jāturpina debatēt un spriest. Diriģents Ivars Cinkuss arī izklaidēja kongresa dalībniekus, 
novadot skaistu dziedāšanas nodarbību – kas zināja, ka starp delegātiem ir tik daudz apdāvinātu kora 
dziedātāju ar skanīgām balsīm?! 
Bostonas kongresā Lora Egle (PBLA birojs) un Dagnija Baltiņa (Latvijas Nacionālā bibliotēka) sniedza vērtīgu 
un informatīvu sesiju par arhīviem un kā saglabāt latvisko materiālo mantojumu diasporā, izmantojot 
moderno tehnoloģiju. 

ALA 71. Kongress Bostonā
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Kultūras ministrijas konkursi

Atzinības raksti

Filma “Zeme, kas dzied”

Nākotnes darbi

Dalība PBLA valdes sēdē, dažādās sanāksmēs, semināros, darba grupās, un PBLA 
Kultūras fonda padomē

ALA Kultūras nozare turpina veicināt Kultūras ministrijas kultūras un dziesmu svētku ilgtspējas konkursus 
Amerikas latviešu kultūras kopām. Sadarbībā ar Pasaules brīvo latviešu apvienību (PBLA), Kultūras nozare 
izsludina konkursus, pieņem pieteikumus un tos novērtē; tālāk, PBLA administrē finansējuma piešķīrumus 
un atskaites no atbalsta saņēmējiem. Konkursa līdzekļi sniedz atbalstu diasporas organizācijām ar Dziesmu 
un deju svētku tradīcijas ilgtspēju saistītu pasākumu rīkošanu diasporas mītnes zemēs.
Kā jau citus gadus, arī šogad Kultūras nozare kārtoja PBLA administrēto Kultūras ministrijas konkursu 
diasporas kultūras kopām. Kultūras nozare sagatavoja un izsūtīja konkursa pieteikuma veidlapu; paziņoja 
konkursu visām ASV kultūras kopām; saņēma un novērtēja kopu pieteikumus un rezultātus iesniedza PBLA 
un konkursa dalībniekiem. 

2022. gadā Kultūras nozare piešķīra 29 ALA Atzinības rakstus. Kultūras nozare piedalījās PBLA Kultūras 
fonda apbalvojumu darbos, piesakot divus laureātus PBLA Kultūras fonda Goda diplomam un Atzinības 
rakstam: Lindu Treiju un Lilitu Bergu. Kultūras nozare piedalās PBLA Kultūras fonda padomē, apspriežot 
apbalvojuma kandidātus.

Šī gada aprīlī, Kultūras nozare piedāvāja interesantu iespēju virtuāli satikties ar filmas “Zeme, kas dzied” 
radošo komandu, tās starpā Daini Īvānu, uzklausīt stāstus par filmas tapšanu un par pirmiem latviešu 
Dziesmu svētkiem pirms 150 gadiem. Publika iepazinās ne tikai ar filmēšanas darbiem un ar interesantiem 
stāstiem par filmas tapšanu, bet arī tika informēta par topošo grāmatu un tīmekļa lapas satura izmantošanu 
izglītojošiem nolūkiem. 

Turpinās darbs ar arhīvu darba grupu, lai kārtotu arhīvu materiālu digitalizēšanu un veicinātu Latviešu 
Kultūras centra izveidi Gaŗezerā. Kultūras nozare drīzajā laikā sāks pieņemt un izvērtēt ALA atzinības raksta 

Kultūras nozares vadītāja brauks uz Rīgu šī gada 
septembrī, lai piedalītos PBLA valdes sēdē. Tai laikā 
ir ieplānots arī apmeklēt Latvijas Kultūras ministriju 
un Latvijas Nacionālo kultūras centru (LNKC). Kultūras 
nozare regulāri piedalās dažādās darba grupās, 
semināros, un sanāksmēs ar PBLA valdi un PBLA 
Kultūras fonda padomi, Latviešu dziesmu un deju 
svētku fondu, Latvijas Nacionālo kultūras centru, 
Latviešu Fondu, Pasaules Latviešu Amatieru Teātru 
savienību (PLATS), un citām organizācijām. 

 Kultūras ministrijas pieņemšanā Rīgas Latviešu biedrības namā 2023. gada 29. jūnijā. 
Jānis Andersons (PBLA), Justīne Krēsliņa (ELA), Lora Egle (PBLA), Valda Grinberga (ALA/
PBLA), Nauris Puntulis (Latvijas republikas Kultūras ministrs), Ilze Lībeka (LAAJ), Skaidrīte 
Aguļēviča (LAAJ), Diāna Kārkliņa (ALA/PBLA). Foto: Raits Eglītis.
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pieteikumus. Kultūras nozare ir sākusi sadarboties ar Grand Rapidu Dziesmu svētku rīcības komiteju, 
sniedzot padomus par atbalsta iespējām Dziesmu svētkiem 2026. gadā.

Kultūras nozare gatavo lielisku pārsteigumu Amerikas 
latviešiem! Esam lielā sajūsmā, ka varēsim piedāvāt 
unikālu kultūras notikumu Amerikas latviešu centros. 

Gaidiet tuvāku informāciju!

ALA Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga apmeklēja Latvijas Valsts prezidenta 
Edgara Rinkēviča pieņemšanu dziesmu svētku diriģentiem un vadītājiem un latviešu 
kultūras darbiniekiem prezidenta pilī Rīgā, 2023. gada 9. jūlijā.  Foto: Nezināms.

Lilitas Bergs kapavieta

ASV apvienotais koris uzstājas virdiriģenta Ivara Cinkusa vadībā, Pasaules Latviešu 
saietā, Ķīpsalā, 2023. gada 3. jūlijā. Foto: Nezināms.

Ivars Cinkuss vada ALA kongresa dalībniekus kora dziedāšanas meistarklasē.
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This past year, the Office of Cultural Affairs at the American Latvian Association (ALA) focused its efforts 
on coordinating 400 participants from American Latvian choirs, folk dance groups, and one folklore group 
to participate in the Latvian Song and Dance Festival in Rīga, Latvia. The Office of Cultural Affairs also 
continued to promote and support valuable cultural initiatives within the Latvian community across the 
United States. 

    Latvian Song and Dance Festival

It was with great excitement and anticipation that the Office of Cultural Affairs led coordination efforts with 
Latvian American choirs and dance groups in preparation for the Latvian Song and Dance festival which 
took place in Rīga, June 30 through July 9, 2023. A total of 40,560 participants flocked to Rīga to celebrate 
Latvian culture. Of the 16,000 singers and 17,000 dancers, 400 participants were Latvians from the US. 
The Office of Cultural Affairs worked with participating choirs and dance groups to coordinate the festival 
parade and collaborated with the Latvian National Cultural Center to showcase singers and dancers from 
across the United States at a special event for Song Festival participants from the Latvian diaspora.  

    ALA 71st Congress in Boston

In October 2022, the Office of Cultural Affairs was on the committee responsible for planning ALA’s 71st 
Congress in Boston, Massachusetts. Cultural offerings during the Congress included a stunning performance 
by two young music students from Latvia, Elīza Ēvalde and Emīlija Pavlovska at the Congress opening 
event; wonderful dance music at the gala ball performed by a group of local Latvian musicians; and an 
interesting panel discussion on the future of Latvian Song Festivals in the US and in Latvia. In addition to 
the participation of expert panelists from the United States, the musical director from Latvia responsible for 
choir groups in the diaspora, Ivars Cinkuss, was in attendance. Ivars also offered a fantastic singing master 
class, in which Congress participants were able to show off their lovely voices.

    Support for Latvian Cultural Events and the Latvian Museum

The Office of Cultural Affairs continues to support cultural events in Latvian centers across the US, which 
have increased considerably since cultural activities have resumed since the COVID-19 pandemic. The 
Office of Cultural Affairs also supports master classes for young musicians, concerts and film showings from 
Latvia, and various Baltic film festivals throughout the United States. The Office of Cultural Affairs actively 
supports the work of the Latvian Museum in Rockville, Maryland.

    Grants from the Latvian Ministry of Culture

ALA collaborates with the World Federation of Free Latvians (PBLA) in Rīga to promote and administer 
grant opportunities from the Latvian Ministry of Culture. Project proposals are submitted by various Latvian 
cultural organizations to the Office of Cultural Affairs, which vets these proposals and shares them with 
PBLA. The results of these project competitions are then announced by ALA to the recipients and ALA 
continues to work with the grant recipients and PBLA throughout the duration of the project. 
 
    Future Cultural Initiatives

The Office of Cultural Affairs continues to collaborate with the Latvian archive work group to seek out  
solutions to securely storing archival materials in Latvia and the US and technology for digitizing archival 
materials. ALA will also be supporting the Song and Dance Festival in Grand Rapids, Michigan in 2026 and 
has begun to work with the planning committee in anticipation of the festival.
The Office of Cultural Affairs is also planning a wonderful musical surprise for the Latvian community in the 
US. We look forward to announcing details in the near future! 
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Amerikas latviešu apvienības valde un biedri izsaka sirsnīgu un lielu 
paldies ALA Latviešu muzeja radošajai komandai un darbiniekiem,

Pēterim Dajevskim, Ann Clausen, un Renātei Grāverei
par pašaizliedzīgo darbu un atdevi, ko ziedo muzeja veiksmīgai 
izaugsmei. Palielināta interese par muzeju un liels apmeklētāju skaits 
– kā no latviešu, tā no cittautiešu sabiedrības – liecina par lielā darba 
ieguldījuma pozitīviem rezultātiem. Pateicamies par viņu degsmi, prasmi, 
un sadarbību! Ar sajūsmu sekojam muzeja nākotnes sasniegumiem!

kultūra

Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga ar meitām Aniku un Maiju piedalās XXVII Vispārējos latviešu Dziesmu un XVII Deju svētkos Latvijā. (foto 
V. Grinberga)
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2022. gada oktobrī ALA Izglītības nozare rīkoja skolotāju konferenci Priedainē, Ņudžersijā sadarbībā ar 
Ņudžersijas un Ņujorkas skolām.  Konferences rīkotājas uz vietas Ņudžersijā bija Jana Anča-Tetere un Sarmīte 
Grigalinoviča-Leja ar ekskursiju vadītāju Līgu Balodi no Ņujorkas skolas un Priedaines saimnieku Jāni Leju.  

Izglītība 

Elisa Freimane
Izglītības nozares vadītāja

Atbalsts latviešu skolām ir mūsu 
kopīgais ieguldījums nākotnē

2022. gada skolotāju konference

Izglītības nozare izkārtoja konferences programmu.

Konference bija liels notikums, jo skolotāji nebija tikušies klātienē kopš 2019. gada, starplaikā satiekoties trīs 
reizes neklātienes konferencēs.  Tas radīja lielu atsaucību, un paredzēto 25 dalībnieku vietā bija 37.  Konferences 
lektori bija: 

Daiga Cera, kas stāstīja par stundu darbības un mācību materiālu diferencēšanu dažādiem 
valodas līmeņiem.

Dace Mažeika, kas dalībniekiem palīdzēja saprast Eiropas valodas līmeņu sistēmu, kā arī PBLA 
Izglītības padomes mācību meklētāju ,,Sietiņu”.

Džeisons Meilands, kas skolotājus uzjautrināja ar stāstījumu par latviešu skolas gaitām.

Aija Otomere, kas stāstīja par Latviešu valodas aģentūras piedāvājumiem skolām diasporā un 
aģentūras bagāto mācību materiālu klāstu.

Mārtiņš Putenis, kas stāstīja par vēstures mācīšanu izmantojot dziesmu pamatu.

Sandra Kronīte-Sīpola, kas vadīja pārrunas par jaunatnes iesaistīšanu skolā un sabiedrībā.

Neklātienē šajās sesijās piedalījās Māra Pelēce, bet klātienē Sanita Šūmane-Karami.

Inta Šķiņķe, kas vadīja āra nodarbības par sadarbību.

Andra Zommere, kas vadīja pārrunas par skolu vadību.

Ar Zoom palīdzību Edgars Kiršs stāstīja par Toronto ģimnāzijas neklātienes programmu.
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No 2022. gada skolotāju konferences ir izveidojies projekts par mācību materiāliem, ALA un Diasporas 
vadlīnijām un to kopā saistīšanu.  Skolām strādājot ar bērniem ar dažādām spējām un valodas līmeņiem, 
ALA esošās vadlīnijas daudzās skolās vairs neatbilst ikdienai.  Toties, jaunās Diasporas vadlīnijas, ko izveidoja 
2019. gadā Valsts izglītības satura centrs, nav iedzīvinātas, jo tās ir ļoti plašas.  Konferencē izveidojās doma 
par vadlīniju piemērošanu un abu vadlīniju savienošanu ar piemērotu paraugu vielu, lai skolotājiem iknedēļas 
darbs ritētu vieglāk un mērķtiecīgāk.
 Pie projekta pašreiz strādā maza grupa pieredzējušu skolotāju, kas cenšas izvērtēt visnoderīgākos 
mērķus katram bērnu vecumam, tos salikt loģiskā secībā, un piedāvāt dažādus mācību materiālus, ko ar 
tiem izmantot.  Projekts prasīs daudz laika un pūļu, bet, jācer, ka tas palīdzēs skolās ievest un uzturēt skolēnu 
interesi, un reizē kalpot dažādām skolēnu vajadzībām

ALA un Diasporas vadlīniju projekts

Pandēmijas laikā, kad nebija iespējams satikties, Izglītības 
nozare sāka izmantot Zoom platformu, lai rīkotu dažāda 
veida satikšanās.  Lai gan tagad var tikties klātienē, 
neklātienes sapulces ir kļuvušas par svarīgu daļu no 
izglītības darba.  Reizi mēnesī notiek ASV skolu vadītāju 
sapulces, kurās pārzines satiekas izmainīties domas, 
noklausīties ziņojumus, pārrunāt problēmas.  Satiekas 
vairākas darba grupas, kas piestrādā pie projektiem.  
Pavasara mēnešos izveidojās arī skolotāju atbalsta grupa.  
Neklātienes tikšanās dod iespēju plašākai skolotāju 
saimei iepazīties, iesaistīties un ieinteresēties par Izglītības 
nozares darbu.
 Reizi mēnesī sūtot IzN ziņas Izglītības nozare izplata 
informāciju par nozares darbību, ar dažādu nodarbību 
piedāvājumiem, kā arī ar veidiem kā atvieglināt skolotāju 
darbu.  Tāpat mūsu sadarbības partneriem iespējams 
izplatīt informāciju caur IzN ziņām. 

Ikgadējās Rumaka grāmatu lasīšanas sacensības notiek 
pateicoties ziedojumam grāmatnieka, izdevēja un 
žurnālista Leona Rumaka piemiņai.  Sacensības notiek jau 
vairāk nekā 30 gadus.
 Kopš pandēmijas sākuma Rumaka sacensības ir 
pārvērsušas uzsvaru no lasīto grāmatu skaita uz lasīšanu un 
lasīšanas prieku plašākā nozīmē. Pēdējos gados Rumaka 
sacensībās uzsvars ir uz grāmatu lasīšanu kā nodarbību, 
ko bērni un pieaugušie var darīt dažādos apstākļos, ar un 
bez skolotāju palīdzības.
 Janvāra mēnesī lasītāji saņēma uzdevumu tabulu, 
kur uzdotas lasīšanai vietas, veidi, tēmas.  Skolēnu 
uzdevums ir izvēlēties lasīšanas nodarbību, to izpildīt 
un atzīmēt tabulā.  Skolēni varētu, piemēram, lasīt pie 

Tiekamies klātienē, bet vēl liela vērtība neklātienes tikšanās iespējām

Rumaka grāmatu lasīšanas sacensības

Ģimenes nodarbības Losandželosas skolā atzīmējot Valstssvētkus 
2022. gadā
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kamīna, vai papes kastē, vai sēžot pie veļas mazgātāja.  Lasītāji varēja izvēlēties saģērbties peldkostīmā un 
lasīt ar saulesbrillēm, vai lasīt dzerot kakao.  Cita nodarbību grupa ritēja ap ziemas tēmu, kur bija jāatrod 
zināms skaits tautas dziesmu vai pasaku par ziemu.  No piedāvātām 30 nodarbībām bija jāizpilda vismaz 
16, lai skaitītos sacensībās piedalījies.  Dalībniekiem bija jāiesniedz fotografija no sevis lasot un veicot kādu 
nodarbību.
 Katrs sacensību dalībnieks no Izglītības nozares saņēma atzinības rakstu.  Klases, kurās vairums skolēnu 
piedalījās sacensībās, saņēma $50 balvu, ko izmantot veicinot lasīšanu.  Daudzās skolās tas nozīmēja klasei 
rīkot svinības!

Skolas, no kurām vismaz viena klase piedalījās 100% sastāvā – Mineapoles-St. Paula, Sandiego, 
Ziemeļkalifornijas, Losandželosas, Čikāgas, Ņudžersijas un Vašingtonas DC skolas.

No Losandželosas skolas piedalījās visvairāk pieaugušo lasītāju, kopā 7.

No trim skolām sacensībās piedalījās sešas vai vairāk klases — Vašingtonas DC draudzes skola, Krišjāņa 
Barona latviešu skola Čikāgā un Ņudžersijas skola.

Visvairāk dalībnieku – 45 – bija no Ņudžersijas skolas.

Visfotografētākā nodarbība:  Lasītājs pie veļas mazgātāja vai sēžot kastē.

Šogad Rumaka sacensībās bija rekorda lasītāju skaits — 165 dalībnieki!

NozīMīGI DAtI PAr šī GADA SACENSīBāM:

ALA IzN skolotāju konferences dalībnieki 2022. gada oktobrī

Izglītības nozare atbild par stipendijām, ko piešķir ALA valde, izmantojot stipendijām ziedotus līdzekļus.  2023. 
gada pavasarī Stipendiju komisija piešķīra stipendijas:
vasaras vidusskolu skolēnu ģimenēm  
GVV $26,000 un Rietumkrasta vasaras vidusskolai ,,Kursa” $9000
stipendijas studijām ASV universitātēs
kārtējās stipendijas 6 ALA biedriem:  Katrīnai Deičmanei, Elīnai Ēvaldei, Nicholas Kenney, Eduardam Lazdiņam, 
Emīlijai Pavlovskai un Egijai Ungurei.
jaunizveidoto Izcilības stipendiju ALA biedrei Dagnijai Baltiņai.  Izcilības stipendija ir ALA ieguldījums Latvijas 
un latviešu nākotnē atbalstot studentu, kas savā līdzšinējā darbībā, kā arī nākotnes skatienā strādā par labu 
Latvijas un latviešu interesēm, organizācijām un diasporas kopienas pastāvēšanai.

Stipendijas
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ALA Izglītības nozare arī darbojas ārpus Amerikas.  ALA 
ir daļa no PBLA, un PBLA ietvaros darbojas Izglītības 
padome, kurā dalībnieki ir Izglītības nozares vadītājas 
no ALA, LNAK, LAAJ un ELA. Kopīgi veidojam lūgumus 
mūsu sadarbības partneriem Latvijā, piemēram jauniem 
mācību materiāliem, kas der visos kontinentos, vai visu 
trīs vasaras vidusskolu atbalstam. Latvijas valsts atbalsta 
mūsu skolas ar piešķīrumiem projektiem diasporā, skolu 
uzturēšanai, un vasaras vidusskolu darbinieku līdzdalībai 
vidusskolās.  Daži piemeri: šovasar 15 skolotāji bija 
Gaŗezerā, bet 5 Kursā ar Izglītības un zinātnes ministrijas 
atbalstu.  Starpniece šim nepieciešam darbam ir PBLA.  
Amerikas latviešu skolas atbalsta Latviešu valodas 
aģentūra ar ikgadīgu konkursu, caur ko skolas var lūgt 
līdzekļus pasākumiem un skolas uzturēšanai. Daudzas 
skolas iesniedz konkursā lūgumus īres naudas atbalstam, 
vai skolotāju atbalstam.  LVA konkursu virza caur PBLA 
Izglītības padomi.  Valsts izglītības satura centrs ne 
tikai rakstīja jaunās Diasporas vadlīnijas, bet arī sūta 
darbiniekus, lai kārtotu vasaras vidusskolās Valsts valodas 
prasmes pārbaudījumus.   PBLA Izglītības padome vada 
arī globālus projektus, piemēram mācību materiālu 
meklētāju ,,Sietiņš”, ko var apskatīties sietins.lv.

 PBLA Izglītības padome ir arī pārstāvēta Diasporas 
konsultatīvajā padomē līdzdarbojoties DKP Latviešu 
valodas un izglītības darba grupā.  Darba grupas sapulcēs 
piedalās gan Latvijas valdības un ministriju pārstāvji, kā arī 
citi, kas nodarbojas ar valodas un izglītības jautājumiem 
ārpus Latvijas.  Pārrunas ir plašākas par latviešu skolu 
vajadzībām, jo tās skar jautājumus par reemigrāciju, par 
latviešu valodas uzturēšanu, par studiju iespējām Latvijā,  
un par Latvijas valsts resursu izmantošanu diasporas 
latviskās identitātes uzturēšanai. 

 Latvijā mūsu skolas un skolotājus atbalsta 
dažādos veidos.  Šogad latviešu skolas ASV ir saņēmušas 
skaistu dāvanu no Ārlietu ministrijas speciālo uzdevumu 
vēstnieces diasporas jautājumos Elitas Gaveles.  Vēstniece 
sagādāja brīnišķīgas grāmatas katras skolas bibliotēkai.  
Tā ir ļoti mīļa un negaidīta dāvana, kas katrai skolai izsaka 
Latvijas rūpes par bērniem tālumā.

 Izglītības nozares darbība ir plaša, un dod iespēju 
kalpot latviešu tautas nākotnei daudzos veidos.  Atbalstot 

Izglītības nozares darbība pasaulē

PBLA valde un PBLA Izglītības padome

Vēstnieces Gaveles dāvana ASV latviešu skolām 2023. 
gada pavasarī

ALA, atbalstot Izglītības nozari, ir iespējams ik 
katram ALA biedram sniegt roku nākamajām 
latviešu bērnu un jauniešu paaudzēm, kas, 
Amerikā augot, ir un būs Latvijas nākotne.

Elisa Freimane
ALA Izglītības nozares vadītāja
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The Education Office is active both in the United States, and around the world, as part of ALA’s role in the World 
Federation of Free Latvians. 

A large part of the work of the office is geared toward teacher support and training. The Education Office 
organized its first in-person, post-pandemic teachers’ conference in October of 2022 at Priedaine in New 
Jersey. There were 37 participants, most from the East Coast, and 8 lecturers. It was a treat to make new 
connections, to learn new methods and to bring together very active young teachers who had participated in 
Zoom meetings. The conference was funded by the Education Office with a generous grant from the Latviešu 
valodas aģentūra through the Latvian Ministry of Education program “Valsts valodas politika un pārvalde”.  The 
Education Office is already preparing for the 2023 conference, which will be held in Chicago on October 20-
22.

The office supports teachers in other ways, through a monthly newsletter and monthly meetings on Zoom. 
Though the Zoom meetings were a necessity during the pandemic, they have remained popular, and continue 
to help support teachers and principals. A committee of experienced teachers is currently using Zoom to 
prepare new curriculum guidelines and practical materials for our teachers.

As part of the World Federation of Free Latvians, the Education Office works collaboratively with the Education 
offices of other Latvian organizations in the diaspora. In this way we work with our partners in Latvia to request 
new teaching materials, administer grants and participate in seminars. This year we were able to facilitate 
visiting teachers for our summer high schools, offer Latvian language testing, and participate in discussions 
about future support for Latvian schools in the diaspora from the Latvian government.

Elisa Freimane
Director
Office of Education
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AMERIKAS LATVIEŠU APVIENĪBA
American Latvian Association in the United States, Inc.

400 HURLEY AVENUE
ROCKVILLE, MD 20850-3121

TEL: (301) 340-1914; FAX: (301) 340-8732

2023. gada janvārī

Sveicieni Amerikas latviešu skolām Draudzīgā Aicinājuma dienā!

Draudzīgais aicinājums piedāvā brīdi padomāt par latviešu skolām un to nozīmi plašākā vērienā.
Bieži vien, mūsu vietējā latviešu skola šķiet šodienas bērnu un vecāku vajadzība, tomēr veselīgas un
dzīvesprieka pilnas latviešu skolas Amerikā ir mūsu visu rūpe un lepnums.

Kāda nozīme ir skolām ASV latviešu sabiedrībai? Latviešu skolas ir mūsu vietējo pilsētu centrs.
Tās vieno paaudzes, tās dod laiku un telpu, lai no paaudzes paaudzē nodotu latviskās tradīcijas un latviešu
valodu. Vienots mērķis latviešu sabiedribai Amerikā ir nodrošināt tās ilgtspēju izaudzinot vēl vienu
latvisku paaudzi ārpus Latvijas.

Latviešu skolas ir nozīmīgas arī Latvijai. Trimdas gados latviešu skolas par savu mērķi uzskatīja
ne tikai bērniem mācīt latviešu valodu, bet arī ieaudzināt apziņu par viņu piederību Latvijai. Šī piederības
sajūta uzturēja trimdinieku cerības par brīvu Latviju, kā arī šodien ir devusi Latvijai daudz sabiedrisko,
kultūras un polītikas darbinieku, kas kalpo Latvijai tālumā, un Latvijā dzīvojot. Latviešiem, kas nesen
izbraukuši no Latvijas, latviešu skolas dod saiti ar Latviju un latvisko. Caur kultūru, vēsturi un valodu
skolas vieno tos, kas dzīvo Latvijā ar tiem, kas šobrīd tur nedzīvo.

Vairums ALA valdes locekļu ir ASV latviešu skolas seni absolventi, un skolas gaitās ir veidojuši
savu latvisko identitāti, latviešu draudzības un savus latviskos ceļa biedrus. Mēs zinām, ka skolas veic
darbu, kas ir svētīgs mūsu tautai. ALA valde novērtē Jūsu, latviešu skolu, devumu mūsu visjaunākajai
paaudzei. Paldies skolotājiem, kas ik nedēļas gatavo stundas, tās vada, kā arī gādā pa savu skolēnu
veselību un labklājību! Paldies vecākiem un vecāku padomēm, kas meklē un atrod skolām telpas,
darbiniekus un finansējumu! Liels paldies skolu labvēļiem, kas gadu pēc gada ziedo laiku un līdzekļus,
lai bērniem būtu iespējams mācīties par savu senču tautu! Priecājamies arī, ka varam pateikties Latvijas
valstij, to starpā Ārlietu ministrijai un Speciālo uzdevumu vēstniecei diasporas jautājumos Elitai Gavelei,
Izglītības un zinātnes ministrijai, Latviešu valodas aģentūrai, Valsts izglītības satura centram par to, ka
latviešu skolu darbu novērtē un atbalsta, ka esam vienoti savās rūpēs par latviešu bērnu nākotni.

Sirsnīgi pateicos, ka Jūs dodat skolēniem auglīgu vidi, kurā augt un veidoties Latvijai. Ceru, ka
Jūs atbalsta Jūsu kopienas ļaudis un organizācijas, ka ik katrs pieliek savu roku Jūsu darbam. Skolas un
skolēni palīdz mums ikvienam turēties dzīviem un možiem, izdomu un cerību pilniem. Gaišā nākotne
pieder bērniem. Palīdzēsim viņiem tai doties pretī! Būsim dāsni pateicoties un palīdzot savām skolām!

Elisa Freimane
ALA Izglītības nozares vadītāja
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Izglītojošās programmas

vienlīdzīgs latviešu valodas līmenis un ir izveidojusi divus 
līdzvērtīgus ceļojumus. 

“Sveika, Latvija!”* ceļojumi ir izglītojoši ceļojumi latviešu 
valodā jauniešiem no 13 – 15 g.v. Ceļojumā jaunieši 
apceļo Latviju, iepazīstās gan ar vienaudžiem 

Līga Ejupe
Izglītojošo programmu vadītāja

Kopš 1997. g., ALA ir rīkojusi izglītojošus ceļojumus latviešu izcelsmes 
jauniešiem uz Latviju ar mērķi piedāvāt piedzīvojumu, kas dos vēlēšanos 
uzturēt un tālāk veidot savu latvisko identitāti, lietot un uzlabot savu 
latviešu valodu, stiprināt savas saites ar latviešu sabiedrību, kā arī veidot 
un uzturēt kontaktus ar Latviju. ALA apzinās, ka ne visiem jauniešiem ir 

Latvijā, gan ar grupas dalībniekiem – latviešu izcelsmes 
jauniešiem no ASV, Kanādas, un Austrālijas. 

Heritage Latvia ceļojums ir izglītojošs ceļojums latviešu 
izcelsmes jauniešiem no 13 - 16 g.v., kuriem nav ērti 
runāt un saprast latviešu valodu, jeb kuri neprot runāt 
latviski. Programma ir vienlīdzīga “Sveika, Latvija!” 

programmai, bet ir izstrādāta jauniešiem, kuri 
baudītu piedzīvojumu ar mazāku uzsvaru latviešu 
valodai. 

Šovasar piedalījās 33 jaunieši no ASV (IL, OH, MI, 
MA, MN, NY, NJ, FL, NE, WI, TX, PA, VA) un 4 un 
Austrālijas. Jūnija grupa pavadīja 3 dienas ar Cēsu 
pilsētas vidusskolniekiem, jūlija grupa ar Kocēnu 
pilsētas vidusskolas jauniešiem un augusta grupa 
ar Ludzas pilsētas vidusskolas skolniekiem.  
Vienpadsmit dienu intensīva ceļojuma laikā jaunieši 
izbrauca visus četrus Latvijas apgabalus. Šajā laikā 

Ar nejauši uz ielas satikto ALA priekšsēdi Mārtiņu Andersonu 

Prezidenta pilī kopā ar cēsu jauniešiem

Izglītojošie ceļojumi
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jaunieši izstaigāja pilis (viduslaika, koka un baroka!), satika NATO karavīrus Ādažu militārā bāzē, padzērās 
aukstu ūdeni no Aglonas svētavota pēc bazilikas apskates, tina gotiņkonfektes Skrīveru ražotnē, spēlēja 
basketu Porziņģa laukumā, pārstaigāja Ventas rumbai un peldējās Baltijas jūrā, Rīgas jūras līcī, Daugavā 
un vairākos ezeros! Kopā ar jauniem Latvijas vidusskolas draugiem Rīgā apciemoja Latvijas Nacionālo 
bibliotēku, Okupācijas muzeju un tikās Rīgas pilī ar bijušo Latvijas vēstnieku ASV un Egila Levita kancelejas 
vadītāju Andri Teikmani, ASV vēstnieku Latvijā Christopher Robinson un Latvijas Ministru prezidentu Krišjāni 
Kariņu. 

“Sveika, Latvija!” un Heritage Latvia ceļojumi jauniešiem ir bieži pirmais Latvijas apciemojums. Kopā ar 
vienaudžiem piedzīvotais ir mudinājums turpināt piedalīties latviešu sabiedrībā. ALA ir gatava nākamam 
solim jauniešu latvietības un Latvijas valsts piederībai, piedāvājot prakses darbus!

*Pasākumu finansiāli atbalsta Sabiedrības integrācijas fonds no Latvijas valsts budžeta līdzekļiem.

Since 1997, ALA has organized educational trips for young people of Latvian origin to Latvia with the aim of 
offering an adventure that will give them the desire to maintain and further develop their Latvian identity, use 
and improve their Latvian language, strengthen their ties with Latvian society, as well as create and maintain 
contacts with Latvia. ALA is aware that not all young people have the same level of Latvian language and 
maintains two equivalent trips.

“Sveika, Latvija!” trips are educational trips in Latvian for young people aged 13-15. During the trip, the 
participants travel around Latvia, get to know both their peers in Latvia and the members of the group - 
young people of Latvian heritage from the U.S., Canada, and Australia.
The Heritage Latvia trip is an educational trip for young people of Latvian origin between the ages of 13 and 
16 who are not comfortable speaking and understanding the Latvian language, or who do not know how 
to speak Latvian. The program is equal to the “Sveika, Latvija!” program, but has been developed for young 
people who would enjoy an adventure with less emphasis on the Latvian language.

This summer, 33 youth participated from the U.S. (IL, OH, MI, MA, MN, NY, NJ, FL, NE, WI, TX, PA, VA) and 
4 and Australia. The June group spent 3 days with the high school students of Cēsis, the July group with 
the young people of the Kocēni high school, and the August group with the students of the Ludza city high 
school.
During the eleven-day intensive trip, the young people traveled through all four regions of Latvia. During 
this time, the young people visited castles (medieval, wooden and baroque!), met NATO soldiers at the 
Adazi military base, drank cold water from the holy spring of Aglona after visiting the basilica, wrapped 
“gotiņa” candies at the Skriveri factory, played basketball at the Porzingis courts, waded through the Ventas 
Rumba and swam in the Baltic Sea, Riga bay, Daugava river and several lakes! Together with their new 
friends from Latvia, they visited the National Library of Latvia and the Museum of the Occupation of Latvia, 
and met in the Riga Palace with former Latvian Ambassador to the USA and head of President Egils Levits’ 
Chancellery Andris Teikmanis, US Ambassador to Latvia Christopher Robinson and Prime Minister of Latvia 
Krisjanis Karins.
“Sveika, Latvija!” and Heritage Latvia trips for youth are often their first visit to Latvia. What they have 
experienced together with their peers becomes an encouragement to continue participating in the Latvian 
community. ALA is ready for the next step for young Latvians and their Latvian national belonging - by 
offering internships in Latvia!
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Šovasar no 11. līdz 22. jūnijam noritēja 47. “Sveika, Latvija!” ceļojums. Ceļojumā piedalijās 15 latviešu 
izcelsmes jaunieši no deviņiem ASV štatiem (Floridas, Ilinoijas, Mičiganas, Minesotas, Ņudžersijas, 
Pensilvānijas, Teksas, Virdžīnijas un Viskonsīnas). Šī ceļojuma četras galvenās tēmas bija Latvijas vēsture, 
Dziesmu svētki, Latvija šodien un daba. Apciemojumi un nodarbības bija ieplānoti tā, lai jaunieši mācītos 
par katru no šiem tematiem. 
Ceļojums  vijās  cauri  Latvijas  vēsturei gandrīz katru dienu. Pirmajā vakarā jaunieši izstaigāja Vecrīgu un 
iemācijās par Sv. Pētera un Doma baznīcām, tāpat arī par Melngalvja namu, rātslaukumu, pieminekli Baltijas 
ceļam, Brīvības pieminekli, Bastejkalnu un Pulvera torni. Otrajā dienā Brāļu kapos jaunieši apskatīja pieminekļus 
un kapakmeņus, noliekot ziedus pie tiem, pie kuriem katrs vēlējās. Jaunieši cītīgi pētija kapakmeņus un 
rēķināja aizgājēju vecumus, kā arī meklēja, vai nav uz kāda kapakmeņa uzrakstīti uzvārdi, kuri ir tādi paši 
kā viņiem. 14. jūnija rītā visi apmeklēja piemiņas vietu deportētajiem Drabešu pagastā pie bijušās Amatas 

47. “Sveika, Latvija!” ceļojums 2023. gada vasarā

stacijas ēkas. No Amatas 
stacijas 1949. g. 27. martā 
divos naktī izbrauca 
62 vagoni ar 1,381 
aizvestajiem. Jaunieši 
apstaigāja dažāda 
izmēra metāla stabiņus, 
kas katrs simbolizēja 
vienu aizvestu cilvēku 
no toreizējiem Cēsu un 
Alūksnes apriņķiem.
Ceļojuma gaitā jaunieši 
apmeklēja vairākas pilis, 
kas atspoguļoja dažādus 
laikmetus Latvijas vēsturē: 
Tērvetes koka pili, Cēsu 

pili, Turaidas pili, Siguldas veco un jauno pili un Rundāles pili. Tērvetes pilī varēja uzvilkt bruņas un izmēģināt 
laikmetīgus ieročus. Rundāles pilī apbrīnojām greznumu un noklausījāmies interesantus stāstus par dzīvi 
Kurzemes hercogistes laikmetā. Pārnakšņojot Mārcienas muižā, pārdomājām dzīvi muižās. Staigājām pa 
Latvijas etnogrāfisko brīvdabas muzeju un centāmies iedomāties zemnieku dzīvi Latvijas laukos no 17. gs. 
beigām līdz 20. gs. 30. gadu beigām.  Apstaigājām Aglonas baziliku un apskatījām īpaši grezno Aglonas 
Dievmātes svētbildi, kā arī klausījāmies dievkalpojuma ievadu. Busiņu tūrē vēsturiskajā Kuldīgā apskatijām 
ēkas no 16. līdz 18. gadsimtam. Senā lībiešu zvejniekciematā Mazirbē līvu tautas namā iepazināmies ar 
lībiešu kultūru. Iemācijāmies pāris izteicienus lībiešu valodā - Tēriņtš! (Sveiki!) un Tienū! (Paldies!). Piekopām 
latviešu tradīcijas, cepjot pīrāgus un magoņmaizes Maizes mājā (kur ēdām latvisku mielastu senā klētiņā), 
kā arī gājām rotāļās Maizes muzejā Aglonā un ar folkloristēm Rīgā. Maizes muzejā mācijāmies par maizes 
tapšanas procesu un baudijām latgaliešu ēdienus. Ceļojuma pēdējā dienā apmeklējām ļoti saistošās 
izstādes Latvijas Okupācijas muzejā.

Ņemot vērā, ka Latvija gatavojās Dziesmu svētkiem un to 150 g. jubilejai šovasar, jauniešiem bija vairāki 
īpaši piedzīvojumi. Otrajā dienā mēs apciemojām nesen atklāto “Dziesmu svētku telpu,” kur iepazināmies ar 
Dziesmu un deju svētku tradīcijām. Jaunieši ļoti izbaudīja multimediālu instalāciju “Lielākais koris pasaulē,” 
kas stāsta par Dziesmu svētku tapšanas procesu un gatavošanos svētkiem. Apskatījām Dziesmu svētku 
katalogus, kur jaunieši meklēja savu vecāku un citu pazīstamo vārdus dalībnieku bildēs un sarakstos. Tad 
apciemojām atjaunoto Mežaparka Lielo estrādi un iedomājāmies, kā drīz tā pildīsies ar tūkstošiem dziedātāju! 
Redzējām divas sevišķas izstādes Latvijas Nacionālā bibliotekā. Apciemojām muzeja un pētniecības centra 

Sveika Latvija!” grupa ar Ministru prezidentu Krišjāni Kariņu
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“Latvieši pasaulē” (LaPa) izstādi “Uzvilkt Latviju. Latvieša tautas tērps pasaulē.” Lasījām par 40 tautas tērpu 
valkātāju un darinātāju stāstiem. Bibliotekā arī piedzīvojām izstādi “Krājot Dziesmu svētkus,” kur jaunieši 
priecājās klausīties sešas dziesmu svētkos atskaņotas dziesmas ar sevišķu nozīmi. 

Lai labāk izprastu Latviju šodien, jauniešiem bija unikāla iespēja apciemot Ādažu militāro bāzi. Mācījāmies 
par Latvijas armijas sadarbību ar NATO armijām no vairakām valstīm. Viens no ceļojuma visspilgtākiem 
piedzīvojumiem bija iespēja iekāpt un izpētīt tankus no Polijas, Kanādas un Itālijas! Viena no “Sveika, 
Latvija!” ilgstošām tradīcijām ir iepazīšanās ar Latvijas jauniešiem. Šajā ceļojumā pavadījām vairāk kā divas 
dienas ar Cēsu pilsētas vidusskolas skolēniem un skolotājiem gan Cēsu apkārtnē, gan Rīgā. Ceļojuma 
priekšpēdējā dienā kopā ar Cēsu jauniešiem Prezidenta pilī tikāmies ar valsts prezidenta kancelejas vadītāju 
Andri Teikmani. Jaunieši no ASV un Cēsīm prasīja Teikmaņa kungam jautājumus par viņa darbu un dzīves 
pieredzi, karu Ukrainā, Latvijas nākotni un citiem mūsdienīgiem tematiem.  Dažiem jauniešiem izveidojās 
sirsnīgas draudzības, kas varētu turpināties pārbraucot mājās. Spontāna iepazīšanās ar Liepājas jauniešiem 
radās uz Kristapa Porziņģa basketbola laukuma, kur notika draudzīga (bet arī sīva) basketa spēle lietainā 
pievakarē! Vairākiem ceļojuma dalībniekiem bija iespēja stāstīt par saviem iespaidiem un latvisko dzīvi 
mediju intervijās televīzijas un radio raidījumiem. Jauniešiem iepatikās iepazīties ar Latvijas pārtikas veikalu 
“Rimi,” kur vairākkārt nopirka čipšus, konfektes un saldējumu! 

Katru dienu baudijām Latvijas dabu! Priežu mežā Gaujas nacionālā parkā spēlējām iepazīšanās spēles ar 
Cēsu jauniešiem. Tad nostaigām līdz Gaujas krastam, lai redzētu Ērgļu klintis. Lauku skaistumu piedzīvojām 
Maizes mājā Liepas pagastā un Melturos Drebešu pagastā, kur divas naktis pārnakšnojām. Melturos 
pamodāmies ar gaiļu dziesmām! Vienreizējs piedzīvojums bija braukt ar elektriskiem riteņiem Ērgļu 
stacijā un airēt caurspīdīgās laivās pa Vecmuižas ezeru starp ūdensrozēm. Jauniešiem bija trīs iespējas 
piedzīvot pirtis un pēc tam ieslidināties pa slīddēli gan ezerā, gan Daugavas notekā Tomes pagastā. 
Braucot pa Zemgali, apbrīnojām magoņu laukus – un, protams, piestājāmies nofotografēties! Kaut gan lija, 
drošsirdīgās ceļotājas peldēja Baltijas jūrā Liepājā. Sevišķu prieku sagādāja spontānā peldēšana Ventas 
rumbā! Iebridām gan Baltijas jūrā, gan Rīgas jūras līcī pie Kolkas raga. Pavadījām skaistu pēcpusdienu 
un vakaru pie jūras Engures pagastā, kur jaunieši ilgi peldējās un baudīja laiku jūrmalā. Vairākkārt ēdām 
svaigas zemenes un redzējām vasaras ziedus tirgū. Kad braucām autobusā centāmies sasktīt stārķus un 
stārķu ligzdas. Priekšpēdējā dienā braucām ar kuģīti pa Daugavu un redzējām jau tagad pazīstamus skatus. 
Ceļojuma gaitā jauniešiem bija iespēja iepazīties ar trim ALA prakses programmas praktikantēm! Visas trīs 
atcerējās savu “Sveika, Latvija!” ceļojumu un priecājās, ka šovasar viņas varēja agriezties Latvijā uz ilgāku 
laiku! Satikām Lianu Berkoldi, kura strādāja Dziesmu un deju svētku ekspozīcijā Mežaparka estrādē, Sabīni 
Ryan, kura strādāja Latvijas Nacionālā bibliotekā un Amandu Byron, kura strādāja LaPa muzejā. Pēdējā vakarā 
sastapām ALA priekšsēdi Mārtiņu Andersonu, kas iepazinās ar jauniešiem un pievienojās kopbildei pirms 
jaunieši nolika ziedus pie Brīvības pieminekļa. Jauniešus ceļojumā pavadija audzinātāji Anda Bolšteins 
Allison, Astrīda Sēja Kaugars un Korijs McLeod. ALA Ceļojumu programmu vadītāja bija Līga Ejupe un 
ceļojumu vadītāja Latvijā - Anita Ozola. Jaunieši pārbrauca mājās ar skaistām atmiņām un labāku izpratni 
par Latviju. 

Astrīda Sēja Kaugars, 47. “Sveika, Latvija!” ceļojuma audzinātāja
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“Since 1997, Latvian students have been traveling to 
Latvia on summer educational trips. The “Heritage Latvia” 
tour is for predominantly English speakers or those who 
are not comfortable speaking Latvian the whole tour. The 
students all have basic phrases and are happy to learn 
something new! Today, the Heritage Latvia’s 2023 trip, 
met with Kocēni High School students. The school had 
planned various activities including a masterclass in t-shirt 
design, treats for lunch, a trip to Valmiera Manor, and an 

ethnographic music festival. All the students enjoyed getting to know each other, learning about each 
other’s everyday and beliefs. 
We will meet our new friends from Kocēni again on July 21 in Rīga. Together we will visit the US Embassy 
to meet with Ambassador Robinson, have lunch at the Agenskalns market, a tour of the National Library of 
Latvia and will finish the day with a boat trip on the river Daugava. Until then, Latgale, Zemgale and Kurzeme 
still need to be explored so that the students from New York, Nebraska, Wisconsin, Pennsylvania, Ohio, 
Florida, Virginia, Massachusetts and New Jersey get to know their grandparents and ancestor’s homeland 
even closer and truer.”

Santa Iesmiņa, “Heritage Latvia” chaperone
(Intervija ar Santu “Valmieras ziņās”)

July 15, 2023

Heritage Latvia

ALA bija pirmā diasporas organizācija, kura sistemātiski piedāvāja latviešu izcelsmes jauniešiem autentisku 
un substantīvu personīgu saiti nevis tikai ar latvietību, bet arī ar Latviju. Kopš 2015. g. ALA piedāvā vienreizēju 
iespēju jauniešiem strādāt praksē Latvijā un iesaistīties lietderīgā, mērķtiecīgā darbā, kas vēlāk noderēs 
akadēmiskā un profesionālā dzīvē. 

ALA darbs iesaistīt jauniešus nebeidzās ar “Sveika, Latvija!” un Heritage Latvia ceļojumiem

Vadītāja Santa ar visiem jauniešiem no ASV un LatvijasHeritage dalībnieki kopā ar Kocēnu vidusskolas jauniešiem pie ASV 
vēstniecības Latvijā

Prakses programmas
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“Mans galvenais uzdevums bija pārtulkot ekspozīcijas tīmekļu lapu no latviešu uz angļu valodu. 
Mājaslapā ir apmēram astoņas atšķirīgas lapas un katrai ir sava īpaša informācija, vai nu par darba 
laikiem, izglītības iespējām, kopienas telpu, jeb citiem ekspozīcijas piedāvājumiem. Es arī tulkoju un 
palīdzēju uzrakstīt svarīgus e-pastus starp mūsu ekspozīciju un vairāku dažādu vēstnieku birojiem. Es 
piedalījos svarīgās sapulcēs, kad pārrunājām ekspozīcijas projektus un Dziesmu svētku protokolus, 
un arī pievienojos ekskursijās, ko mēs devām dažādām grupām, ieskaitot Dabas muzeju kolēģiem, 
ALA “Sveika, Latvija!” 47. grupai, un College Music Society Amerikas mūzikas profesoru grupai. 
Mana visslābākā atmiņa bija manā otrā dienā strādājot pie ekspozīcijas, kad man bija liels uzdevums 
palīdzēt dot ekskursiju Amerikas vēstniekam, Christopher Robinson. Robinsona kungs bija ļoti mīļš 
un ārkārtīgi atvērts uzzināt par Dziesmu svētku vēsturi. Viņš cītīgi klausījās kā mēs izskaidrojām Laika 
upi, kurā atrodas albumi un informācija, kas stāsta par katriem līdzšinējiem Vispārējiem latviešu 
Dziesmu svētkiem. Viņš bija aizrauts skatot multimediālo instalāciju Lielākais Koris Pasaulē, un arī 
raudāja kamēr viņš klausīja “Tumša nakte, zaļa zāle” kora mūzikas klausīšanas krēslos. Kopienas 
telpā otrajā stāvā atradās daudz Dziesmu svētku vadoņus no Latvijas, kā arī no ārzemēm, un es biju 
ļoti priecīgā, kad varēju Robinsona kungam parādīt sevi 2008. g. Venturas Dziesmusvētku vadonī!” 

Liāna Berkolda
Praktikante Dziesmu un deju svētku ekspozīcijā

ALA praktikante Liāna Berkolda

Šovasar ALA rīkotajā Prakses programma Latvijā piedalījās 10 jaunieši, kuri strādāja: Latvijas Nacionālā 
bibliotēkā, Sorainen, LIAA (Latvijas investīcījas un attīstības aģentūrā), LaPa (Latvieši pasaulē) muzejā, 
AmCham, Dziesmu un deju svētku ekspozīcijā, SWH SETS, Baltic Security Foundation, Mapon, EDI un 
Dziesmu un deju svētku ekspozīcijā.
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“Mana vasara Latvijā sākās 8. jūnijā, kad ierados Rīgā, 
un nākamā dienā man sākās darbs pie AmCham. 
Pirmajā dienā, ieejot AmCham birojā, man pārsteidza 
biroja atrašanās vieta un izmērs, taču, caur vasaru, es 
atklāju, ka AmCham ir nozīmīga loma biznesa attīstībai 
un tirdzniecības veicināšanā Latvijā, kā arī darba 
saglabāšana. Manos pienākumos AmCham ietilpa: 
Semināru apmeklēšana par biznesa inovācijām un 
kopsavilkumu sagatavošana uzņēmuma vietnei. Angļu 
valodas tekstu rediģēšana vietnei un sociālajiem 
medijiem. Palīdzam organizēt ikgadējo 4. jūlija 
pikniku, kas ir AmCham gada lielākais notikums.

Vērtīgu informāciju un darba pieredzi ieguvu, 
stažējoties AmCham un apmeklējot PLEIF, atrašanās 
Latvijā Dziesmu un deju svētku laikā bija viena no 
neaizmirstamākajām pieredzēm manā mūžā. Šo vasaru 
es tiešām novērtēju to, ka es esmu latvietis, protu runāt 
latviski, un ka man ir latviešu draugi. No Dziesmu un 
deju koncertu skatīšanās ar tūkstošiem dalībnieku līdz 
tikšanās ar diasporas latviešiem no visas pasaules, es 
patiesi jūtos kā daļa no lielas ģimenes, kurā ikviens var 
sanākt kopā ik pēc pieciem gadiem, lai svinētu mūsu 
unikālo un skaisto kultūru.”

Miķelis Brunovskis
Praktikants AmCham

ALA praktikanti Vilnis Pūris (Sorainen) un Miķelis Brunovskis (Am-
Cham)

LNB ar ALA praktikantēm Amandu Byron un Sabīni Ryan



GADA PĀRSKATS / 45

Prakses programma ASV piedalījās 3 jaunieši: JBANC, Latviešu fondā un 
Latvijas vēstniecībā ASV. 

ALA turpina meklēt un sadarboties ar dažādām valsts iestādēm un privātiem 
uzņēmumiem gan Latvijā gan ASV, izkārtot jauniešiem prakses iespējas. 
2024. g. janvāra sākumā atvērsies pieteikšanās prakses programmām 

nākamajai vasarai.

This summer, as part of ALA's Internships in Latvia program, 
a total of 10 students worked in the following internships: 
National Library of Latvia, Sorainen, LIAA (Latvian Investment 
and Development Agency), LaPa (Latvians in the World) 
Museum, AmCham, Song and Dance Festival Exhibition, SWH 
SETS, Baltic Security Foundation, Mapon and EDI.
ALA's Internships in the US program this year had 3 participants 
- at JBANC, the Latvian Foundation and the Embassy of Latvia 
to the US.
ALA continues to search and cooperate with various state 
institutions and private companies both in Latvia and the 
US, to arrange internship opportunities for young people. 
Applications for internship programs for Summer 2024 will 
open at the beginning of January!

ALA praktikants Markus Priede PLEIF pasākumā

Nick Kenney (MAPON)
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Labdarība Latvijā

Diāna Kārkliņa
LL nozares vadītāja

Ar vislielāko lepnumu un godu uzņēmos Labdarība Latvijā nozares vadītājas 
amatu.   Vēlos vispirms izteikt pateicību Kaijai Petrovskai par ilggadīgo 
kalpošanu šajā amatā, kā arī Ērikam Krūmiņam, nozares dibinātājam un 
iedvesmotājam.  Turpināšu iesākto no visas sirds, ar enerģiju un degsmi!

Iesāku savu darbību šajā nozarē ar mērķi iemācīties un dziļāk saprast 
nozares mērķus un pienākumus.  Sīki izpētīju nozares ziedotāju vēsturi un 
analizēju ziedojumu summas. Lasīju veiksmes stāstus, iepazinos ar datiem 

un ziedotāju motivācijām.   Man arī bija vislielākais 
prieks par iespēju satikt dažus mūsu dāsnos ziedotājus, 
izteikt viņiem pateicību un smelt iedvesmu idejām un 
turpmākajam darbam, lai mēs visi kopā varētu palīdzēt 
Latvijas tautas nākotnei.  Latvijā 2021. g. dzimstības 
rādītāji bija zemākie pēdējo 100 gadu laikā.  Mirstība 
pārsniedz dzimstību.  Kopā ar emigrāciju uz ārvalstīm, 
stāvoklis ir kritisks.  Tomēr ir cerība.  Pieaug trešo un 
ceturto bērnu skaits un laulībā dzimušo bērnu īpastsvars. 
Šie rādījumi motivē Labdarība Latvijā nozares misiju, 
tāpēc turpinājām palīdzēt Latvijas maznodrošinātajām 
un daudzbērnu ģimenēm ar finansiālo atbalstu un 
izglītības stipendijām.

Ja Tev dots, Tev jādod tālāk 

2023. gada februāra beigās kopā ar citiem PBLA 
valdes pārstāvjiem piedalījos īsā vizītē ar jaunās 
Latvijas valdības pārstāvjiem. Sarunas bija ļoti saistošas 
un laikmetīgas, un varēju skaidri izjust, ka no Latvijas 
valdības puses ir liela interese uzklausīt un sadarboties 
ar diasporas latviešiem. Vienojoša tēma, kura caurvijās 
visās sarunās, ir atziņa, ka mūsu nākotne un pastāvēšana 
gan Latvijā, gan Amerikā sākas ar stiprām ģimenēm 
un izglītotiem cilvēkiem.  Protams, šī tēma labi saskan 
ar Labdarība Latvijā nozares misiju un apstiprina 
mūsu darbību.  Ceļojuma laikā arī iepazinos ar ALA 
sadarbības partneru vadītājiem no Latvijas bērnu fonda 
un biedrības “Eņģeļa sirds”, ar kuriem pārrunājām 
darbību un nākotnes plānus.  Organizācijas pārstāvji 
dziļi pateicās par ALA sadarbību un finansiālo atbalstu.   

Ar Dārtu un Kati



Mūsu sadarbību ar Latvijas Bērnu fondu iesākām 
1994. gadā. Tā turpina būt mūsu vislielākais un 
aktīvākais sadarbības partneris ar mūsu trim Drošā 
tilta programmām.  Pagājušajā gadā mūsu ikmēneša 
pabalstus saņēma 35 daudzbērnu ģimenes, kurās 
kopumā aug 125 nepilngadīgi bērni.  Tāpat varējām 
arī sniegt ikmēneša palīdzību 12 bērniem ar īpašām 
vajadzībām.  Tautas labklājība šodien un rīt ir atkarīga no 
tās indivīdu izglītības līmeņa un zināšanām, tāpēc liels 
uzsvars Labdarība Latvijā nozarē tiek vērsts uz izglītības 
atbalstu. Augstskolu studiju stipendijas saņēma 27 
studenti bāreņi vai studenti no daudzbērnu ģimenēm. 

2021. gadā no ASV latviešu mērķa ziedojumiem un 
testamentāriem novēlējumiem Latvijai varējām nosūtīt 
$250 000. Kopumā mūsu sadarbības laikā ar Latvijas 
Bērnu fondu šiem mērķiem esam varējuši nosūtīt 
vairāk nekā četrus miljonus ASV dolāru ( $4,351,583). 
Šī nozīmīgā palīdzība ir bijusi iespējama, pateicoties 
atsaucīgām ASV latviešu draudzēm, organizācijām, 
bet, galvenokārt, individuālu tautiešu atsaucībai un 
dāsnumam. 

Vienu dienu kopā ar “Eņģeļa sirds” vadītājām Ivandu Biti un Ievu Duļevsku apciemojām ģimeni, kurām 
esam snieguši atbalstu.  Meitenes sirsnīgi izstāstīja savus sapņus, cerības un idejas.   Abas dūšīgi mācās, 
izpēta intreses, piekopj tautas tradīcijas un mantojumu.  Prieks redzēt un atbalstīt nākotni!

Latvijas bērnu fonds – Drošais tilts

Ar Elisu Freimani pie Brīvības pieminekļa Vizīte Ārlietu ministrijā kopā ar PBLA pārstāvjiem

Saņemtās vēstules
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Biedrība “Eņģeļa sirds”
Kopš 2019. gada sadarbojamies arī ar biedrību “Eņģeļa sirds”. Mūsu mērķi ir līdzīgi - rūpe par izglītību un 
Latviešu tautas dzīvā spēka attīstības veicināšanu.
Biedrības “Eņģeļa sirds” misija ir veicināt bērnu un jauniešu izglītības līmeņa celšanu, izkopt un attīstīt 
bērnu talantus jau no mazotnes un motivēt mainīt dzīves uztveri caur izglītojošiem pasākumiem. Biedrības 
mērķauditorija ir bērni un jaunieši no mazturīgām un daudzbērnu ģimenēm attālākajos Latvijas lauku 
reģionos.
Mēs aktīvi atbalstām programmu “Spārno talantus”, kurā katru mēnesi tiek izvirzīts viens no “Eņģeļa sirds” 
redzeslokā nonākušiem talantīgiem jauniešiem no maznodrošinātām ģimenēm Latvijā. Šīs ģimenes nespēj 
apmaksāt papildu izglītojošas nodarbības vai nometnes, kurās viņu atvase varētu izkopt un atīstīt kādu 
īpašu talantu. Atbalsts tiek sniegts konkrētam bērnam vai ģimenei, cerot, ka tas palīdzēs īstenot bērna 
sapņus un nākotnes plānus.

Laura – biatlona sportiste

Dārta – kīmiķe Katrīna – agronome Daniels – futbolists Krišjānis - hokejists

Kate – māksliniece Karolīne - ķīmiķe

Aleksa – topoša mediķe
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2023. gadā uzsākām sadarbību ar jaunu partneri - Ronald McDonald House Charities Latvija. Ronald 
McDonald House Charities Latvija (RMHC Latvija) ir labdarības organizācija, kuras misija ir nodrošināt 
pakalpojumus, kas tieši ietekmē Latvijas bērnu veselību un labklājību. Medicīnas speciālisti, sadarbībā 
ar Bērnu klīniskās universitātes slimnīcas ārstiem, var doties izbraukumos pa visu Latviju un nodrošināt 
bezmaksas medicīniskās konsultācijas bērniem tuvāk viņu mājām.   “Mobilais veselības aprūpes centrs” 

Ronald McDonald House Charities Latvija

(MVAC) nodrošina otolaringologa, bērnu neirologa, 
oftalmologa, fizikālās un rehabilitācijas medicīnas 
ārsta, logopēdijas speciālista, alergologa, bērnu 
endokrinologa, bērnu gastroenterologa, dermatologa 
un bērnu ķirurga/ortopēda konsultācijas.  Jāmin, ka ārpus 
Rīgas ir tikai dažas slimnīcas, kurās pieejama specializēta 
pediatriskā aprūpe. Šajā gadījumā “Mobilajam veselības 
aprūpes centram” ir būtiska nozīme, jo tas nodrošina 
pamata veselības aprūpi Latvijas bērniem, īpaši Latvijas 
lauku teritorijās. Esam ļoti sajūsmināti turpināt mūsu 
sadarbību un kopīgi veidot atbalsta projektus.

Mans pirmais gads ir bijis pilns ar mācībām un iespējām izpētīt un 
saprast, kur un kā mēs varam turpināt atbalstīt Latvijas tautu un 
nākotni.  To, protams, tik vien varam darīt ar atbalstītāju palīdzību 
un ziedojumiem.   Mūsu nākotne un pastāvēšana gan Latvijā, gan 

Amerikā sākas ar stiprām ģimenēm un izglītotiem cilvēkiem. 

Turpināsim mūsu atbalstu šiem mērķiem!
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“Labdarība Latvijā” ziedotāju pārskats

Labdarība Latvijā 2022. g. ziedojumu -  kopsumma: $149,776.12

Individuālie ziedojumi  ($500 +)

Organizāciju ziedojumi

1) Anonīmi ziedotāji
2) Rimsa Family Trust
3) Dace Pencis
4) Andris un Anda Prātiņš
5) Jānis Cakars
6) Nancy Dorrier Lee
7) Andrejs Eglīte 
8) Candace un Andris Ozols

1) Apvienotā Linkolnas draudzes dāmu komiteja   
2) Milvoku Ev. Lut. Sv. Trīsvienības baznīca

3) Saginavas latviešu klubs
4) Oregonas latviešu sabiedrība

9) Austris Raņķis
10) Illeana Jones
11) Ināra un Jānis Apinis
12) Ruta Freimanis
13) Leonīds un Maruta Raterman

Ikkatrs ziedojums ir vērtīgs un palīdz.  Esam pateicīgi par visiem, kuri ir ziedojuši un katru gadu arī turpina 
ziedot.  Nozare Labdarība Latvijā vēlās pateikties nozīmīgākajiem ziedotājiem 2022. gadā
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My first year in this role has been full of learning and enlightening experiences. My goals in the first several 
months were primarily to understand the primary accountabilities of the role and to gain insights in historical 
contributions.  I also had the opportunity to meet several of our most generous donors. All of these activities 
provided me with a much needed foundational understanding of the program, and I gained inspiration from 
our donors and their motivations. 

In 2021, Latvia’s growth rate index was the lowest in the last 100 years. The death rate is outpacing growth.  
Combining this with a high pace of emigration, the situation is critical! However, there is hope. There are more 
families with three or more children, and a focus on these families is a priority for the nation’s government. 
The situation motivates us and emphasizes the importance of our financial support for families in need and 
their continued education.

At the end of February, I had the opportunity to travel to Latvia as part of a WFFL delegation to meet with some 
of the newly elected Latvian government officials. The trip was extremely informative and demonstrated the 
interest of the Latvian government to work together with the diaspora. A theme that echoed throughout 
the discussions was that our future, both in Latvia and in the U.S.,  starts with strong families and educated 
people. Additionally, I was able to meet in person the leaders of both the “Children’s Fund of Latvia” as 
well as “Angel Heart”, where we discussed our partnership as well as future plans. In 2022 we continued 
to financially support programs in both of these organizations, whose missions are to support financially 
disadvantaged large families, children with special needs and educational programs.  

This year, we also began to enter into a partnership with Ronald McDonald House Charities in Latvia. In 
Latvia, the purpose of this organization is to bring doctors to children in rural areas. In close cooperation with 
the Children’s Clinical University Hospital of Latvia, a mobile care unit, equipped with necessary medical 
equipment, reaches every town in rural areas where access to healthcare remains difficult.  Doctors provide 
consultations of critical medical needs that are not available outside of Riga. We look forward to future joint 
projects and sponsorship.

The Office of Support and Aid to Latvia would like to thank each and every 
one of you for your support, and for contributions that help further our 

goal to make Latvia a better place for its citizens. 
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This past year has been a busy one. In addition to the 
usual programs of the Office of Support and Aid to 
Latvia (SAL), we worked on other necessary projects 
providing support to hundreds of underprivileged 
Latvians. We also brought on two new partner 
organizations that align with our mission. 

The large number of donations this year shows 
that Latvian Americans care about the wellbeing of 
people back home in Latvia. Helping these families 

The funds sent to Latvia for these three programs in 2021 came to $250,000. Since the inception of these 
programs in 1994, over four million ($4,101,583) US dollars have been sent to our partner organization – 
The Children’s Foundation of Latvia  (Latvijas Bērnu fonds), which administers these funds in Latvia.

is the top priority and main focus of this division. The 
reason for this priority is the continued demographic 
situation in Latvia: negative population growth 
combined with economic emigration – many are 
leaving the country to find better-paying jobs in 
other EU countries. To provide some relief, and 
thanks to the continuous donations from the Latvian 
American communities in the United States, our 
three  “Safe Bridge” (Drošais Tilts) programs sent 
the following aid:

Program No. 1   Monthly assistance to thirty four needy families with three or more children per family.   
$380 per month for one or two years. 

Program No. 2   Monthly assistance to eight children with special needs. $180 per 
month for one more year.

Program No. 3 Annual university scholarships to twenty two orphans or students from large families. $420 per 
academic year for one to three years.

Success Stories –  Talented Youth

Christmas Campaign: - “Let’s Give a Gift of Knowledge!”

Every month we choose one talented youth from a low-
income family in Latvia. These families do not have the 
means to pay for additional classes or camps where 
talents can be developed and cultivated. Support is 
provided for one child or family, motivating children 
and young adults  to learn so that in the future they can 
give back to their region.

The aim of the campaign was to surprise children 
of Latvia’s rural regions - families with multiple 
children and low-income families. The children 
would receive not just the traditional Christmas 
treats but also a variety of educational and creative 
gifts - books and encyclopedias for children of all 
ages, educational, mind and logic games, paints, 

brushes, modeling clay, and other arts and crafts 
supplies as well as sporting goods.

$420 was donated for the cause and the Angel 
Heart Society distributed the gift to the children!
The time and financial resources invested by the 
Angel Heart Society support each child in meeting 

PROJECTS IN COOPERATION WITH 
THE ANGEL HEART SOCIETY
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his or her needs and goals. In other words, we 
want to give them the equipment they can use 
throughout their lives.

One of the new partner organizations is The Hope 
Center. This is a charitable organization established 
by the women of the Latvian United Methodist 
Church, whose goal is to provide support to Latvian 
families, single-parent families and families in a 
crisis situation. The Hope Center was founded 
in 2004. The center’s mission is to take care of 
the least protected groups of people in society - 
mothers and children, single parents - by providing 
shelter, support and assistance. The basic task 
of the center is to provide a safe environment for 
mothers and children, the opportunity to learn 
child care and upbringing skills, improve their 
professional knowledge, learn life skills - budget 
planning, communication and cooperation. During 
the 2021 ALA Congress, we held a campaign to 
raise funds to renovate the bathroom for the center. 
The money raised helped to fulfill the wishes of the 
center faster. The bathroom is ready! 

At the Congress we found another organization to 
partner with in Latvia - The Rehabilitation Center 
Poga. This is a non-profit fund that was founded on 
January 13, 2015 with the support of the charity 
Ziedot.lv. The Poga center provides individual 
consultations and rehabilitation programs for 
children with functional disabilities and with 
neurological movement disorders. All of the 
treatments are grounded in the latest scientific 
breakthroughs in medicine and are administered 
under the guidance of professionally trained 
specialists. They help children to acquire new skills, 
strengthen their abilities and achieve new victories. 
Professional specialists, innovative rehabilitation 
methods, a multidisciplinary approach and a cozy 
environment characterize the Poga center. The 
aim of the foundation is to create an excellent 
environment for rehabilitation and to bring the 
latest rehabilitation technologies to Latvia. The 
center also supports the families of children with 
disabilities and helps the country develop the 
rehabilitation industry. The center operates thanks 
to donations.

Our thanks to everyone who contributed to making Latvia 
a better place for our citizens.

labdarība
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Informācijas nozare

Linda Zālīte
Informācijas nozares vadītāja

Šis ir bijis mans pirmais gads ALA valdes darbā un Informācijas nozares 
vadībā.  Kā jau tas kādreiz mēdz būt, tas sākās ar nelielu uztraukumu un 
bažām par to, vai esmu izdarījusi pareizo izvēli, bet lēmums bija pieņemts, 
un ALA 71. Kongresa delegāti ar savu balsojumu šo lēmumu arī apstiprinā-
ja. Darbs bija sācies!

Vispirms vēlos pateikties visiem agrākajiem ALA Informācijas nozares 
vadītājiem par lielo darbu. Katrs vadītājs šo nozari ir vadījis savā veidā un 

atstājis paliekošas pēdas ALA vēstures grāmatās. Ātri sapratu, ka arī man pašai ir jāizvērtē iespējamie noza-
res darbības virzieni un jāsavieno tie ar savām spējām un ierobežojumiem.

Viens no Informācijas nozares mērķiem ir padarīt ALA redzamāku publikai. Tas izklausās mazliet bezperson-
iski un iespējams arī vienpusīgi – radīsim informāciju un to publicēsim, cik vien daudz ļaudīm mēs varam. 
Taču rodas jautājumi – kā mēs varam zināt, vai šie ļaudis šo informāciju ir saņēmuši un izlasījuši, kā mēs 
varam zināt, vai šī informācija vispār ir noderīga, kā mēs zinām, ka esam sasnieguši savu mērķi? Informācijas 
procesā ir divas puses – viena ražo, otra patērē – tas ir abpusējs dialogs, nevis vienpusējs monologs.

Mana darba pamatā nemitīgi caurvijas vajadzība uzrunāt cilvēkus, ar kuriem ALA veidotu šo abpusējo dia-
logu un dotu tam dzīvību. Tāpēc vispirms uzrunāju 71. kongresa delegātus un aicināju viņiem izvirzīt vismaz 
vienu līdz divām kontaktpersonām no savām pārstāvētajām latviešu kopām. Vismaz iesākumā šie cilvēki arī 
būtu šī dialoga otrajā pusē. Gribu, lai starp ALA valdi un ALA biedriem un biedrorganizācijām izveidotos 
cieša un aktīva saruna par mūsu interesēm un vajadzībām. Tad varu izpildīt ALA Informācijas nozares mērķi, 
ne tikai padarot ALA redzamu, bet arī padarot to relevantu un noderīgu gan ALA biedriem, gan mūsu sadar-
bības partneriem. Esmu ļoti pateicīga tiem pārstāvjiem, kuri atsaucās manam aicinājumam. Jūsu sadarbība 
ir bijusi milzīgi vērtīga! Tā ir devusi manam darbam dvēseli un motivāciju iet uz priekšu. Ceru, ka arī jums šī 
sadarbība ir bijusi noderīga. Darbs turpinās un es ceru, ka mūsu pulciņš ar laiku kļūs lielāks! Ja kāds vēlas 
pievienoties – sūtiet man ziņu info@alausa.org visu nokārtosim!

Viens no maniem iedvesmas citātiem:

“Valsti, protams, var pamest un daudzi to arī dara, tomēr valsts nav tramvajs, no kura var izkāpt nākamajā 
pieturā un cerēt, ka citi gādās par tā kursēšanu.”

Vaira Vīķe-Freiberga
no grāmatas “Kultūra un Latvietība”

Ceļš uz dialogu unaktīvu sadarbību
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This has been my first year serving on the ALA Board and leading the Communications Office. As it always 
happens, it started with a little anxiety and concern about whether I had made the right choice, but the de-
cision was made, and the delegates to the ALA 71st Congress confirmed this decision with their vote. The 
work had begun!

One of the goals of the Information Office is to make ALA more visible to the public. This may sound a bit 
impersonal and possibly one-sided - let’s create information and publish it to as many people as we can! 
But questions arise - how can we know if these people have received and read this information, how can 
we know if this information is useful at all, how do we know that we have achieved our goal? There are two 
parties in the information process - one produces, the other consumes - it is a two-sided dialogue, not a 
one-sided monologue.

In order to begin to build this dialogue, I addressed the delegates of the 71st Congress and invited them 
to nominate at least one or two contact persons from the Latvian groups they represented. At least initially, 
these people would also be on the other side of this dialogue. I want a close and active conversation about 
our interests and needs between the ALA board and ALA members and member organizations. Then I can 
fulfill the goals of the ALA Information office - not only making ALA visible, but also making it relevant and 
useful for both ALA members and our partners. 

I am very grateful to those representatives who responded to my call. Your cooperation has been invaluable! 
Our work continues and I hope that this group will grow bigger with time!
Thank you to the ALA Board, donors and other benefactors! 
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Katru mēnesi e-pastā turpinām izsūtīt ALA Infogrammu, kurā informējam par ALA valdes aktualitātēm, kā arī 
publicējam plašāku informāciju, kas varētu noderēt tautiešiem ASV. 

 Ja vēlaties šo saņemt, piesakieties ALA mājas lapā https://alausa.org/ zem sadaļas “Piedalies”.

2023. gadu Eiropas Komisija ir pasludinājusi par Eiropas Prasmju gadu. 
Atsaucoties uz šo iniciatīvu, ALA Informācijas nozare piekrīt, ka cilvēks, 
kuram piemīt vajadzīgās prasmes ir sekmīgāks pielāgoties pārmaiņām. 
Tāpēc 2023.gada, 21. martā piedāvājām informatīvu vebināru par e-id 
kartēm.

Paldies Latvijas vēstniecības ASV  konsulārās nodaļas vadītājai Santai 
Dalmanei Tāpat arī Latvijas Valsts radio un televīzijas centra pārstāvēm 
Vinetai Sprugānei un Unai Jirgensonei par izsmeļošo prezentāciju! Ja 
vēlaties saņemt vebināra ierakstu, sūtiet ziņu uz info@alausa.org!

Ārlietu ministrijas mājas lapā rakstīts šādi: “Ārpus Latvijas dažādās mītnes 
zemēs pasaulē dzīvo, mācās un strādā vairāk nekā 420 000 Latvijas 
diasporas pārstāvju. Latvijas diaspora ietver tautiešus, kas izceļojuši no 
Latvijas teritorijas vairākos emigrācijas viļņos kopš 19.gadsimta beigām, 
tostarp nesenās emigrācijas laikā izbraukušos Latvijas valstspiederīgos, kuri 
uztur saikni ar Latviju. Šobrīd lielākās latviešu kopienas dzīvo Lielbritānijā, 
ASV, Kanādā, Īrijā, Zviedrijā, Austrālijā, Krievijā, Brazīlijā, Vācijā, Beļģijā, 
Izraēlā, Norvēģijā, Spānijā, kā arī citās zemēs pasaulē.”

ALA VEBINāRS: VISS PAR E-ID KARTēM

KAS IR DIASPORAS LIKuMS?

Diasporas likums stājās spēkā 1. novembrī, 2018. gadā. Viens no pieciem Diasporas likuma mērķiem ir 
stiprināt diasporas kā neatņemamas Latvijas sabiedrības daļas latvisko identitāti un piederību Latvijai. 
Dzīvojot ASV, dažreiz jūtamies izolētāki no Latvijas nekā to izjūt citās Eiropas valstīs dzīvojošie tautieši. 
Tas šķiet saprotami. Tāpēc, lai stiprinātu šo piederību Latvijai un bagātinātu izpratni par Latvijas valdības 
darbību saistībā ar diasporu, 2023.gada rudenī rīkojām informatīvu vebināru par diasporas likumu un ko 
tas nozīmē ASV latviešiem. Izsaku lielu pateicību Diasporas konsultatīvās padomes priekšsēdētājai, speciālo 
uzdevumu vēstniecei diasporas jautājumos Elitai Gavelei par atbalstu un noderīgo informāciju!

Paldies, ka piedalījāties un atbalstījāt ALA Informācijas nozari! 
Paldies ALA valdei, ziedotājiem un citiem labvēļiem! Nepaliec latvietis viens pats! Strādāsim kopā!
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ALA VEBINāRS: VISS PAR E-ID KARTēM

KAS IR DIASPORAS LIKuMS?

Kā ALA sasniedz cilvēkus

ikdienas kontakts &
notikumi

• Facebook, Instagram, LinkedIn
• 41,256 sasniegti lietotāji FB gadā

• 16,673 lietotāji gadā
• Galvenokārt no ASV un Latvijas, bet arī no 38 citām valstīm
• Valde, programmas, ziedojumi, u.c.

• 38,426 izsūtītas ziņas gadā
• reģistrētiem lietotājiem

• Gada pārskats, Latvian Dimensions, avīzeLaiks
• 6,000 eksemplāri 2022. gadā

• Informatīvi vebināri, ALA Kongress
• Diasporas likums, E ID kartes, biedru organizāciju sarunas

Sociālie mediji

vispārēja informācija
par ALA

ALA mājas lapa

notikumu apskate reizi
mēnesī

ALA Infogramma

žurnāla formātā fiziski
izplatāmi

Drukāti resursi

tiešsaistes/klātienes
tikšanās, iedziļinoties

specifiskos jautājumos

Tiešais kontakts
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Anita Grīviņa
Kasiere

2022. gads bija sāpīgs gads, itsevišķi investīciju tirgū. Tirgus apgrozībā 
mēs zaudējām turpat pie $1,2 miljoniem dolāru.  Neieskaitot šos tirgus 
zaudējumus, mūsu ienākumi bija $762,000. Šī situācija radīja iztrūkumu no 
plānotā budžeta par nepilniem $106,000 dolāru. Šis operatīvais iztrūkums 
bija lielāko daļu tādēļ, ka mums bija mazāk ienākumu no ceļojumiem uz 
Latviju. Šo attiecīgo ienākumu budžetā mēs nepiepildijām par nepilniem 

$106,000. Diemžēl pat ar mūsu konservatīvo pozitīvo investīciju ienākumu budžetā faktiskie rezultāti 
atgriezās ar 1,5 miljonu dolāru novirzi. Ar šīm kombinētajām negatīvajām novirzēm mūsu ieņēmumu 
budžets netika izpildīts. Pozitīvi ir tas, ka mums izdevās neiztērēt no mūsu budžetā paredzētās summas līdz 
pat $456 000 dolāru, gada beigās kopējos izdevumus sasniedzot gandrīz 1,2 miljoni dolāru.

2022 was a painful year in the markets. ALA was subject to unrealized losses that exceeded $1.2M.  Excluding 
these losses, our revenues were approximately $762,000. We missed our budget target for these operational 
revenues by $106,000 largely due to less income from our tours to Latvia.  Unfortunately, even with our 
conservative positive budget for investment income, actual results came back with a $1.5M variance. With 
these combined negative variances our revenue budget was not fulfilled. On a positive note, we did manage 
to not spend up to our budgeted amount by $456,000, ending the year with nearly $1.2M in total expenses.

2022 - gads, kurā nācās
“savilkt jostu”

Kasieres ziņojums
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2022 - gads, kurā nācās
“savilkt jostu”

Redakcijas piezīme: ALA kasieres ziņojums ir par 2022. finanšu gadu, kas sakrīt ar 2022. kalendāra gadu.

Mūsu $1,2 miljonu izdevumi apmēram 35% jeb $423,000 tika segti no ierobežotiem fondiem, bet pārējie 
izdevumi - ar ziedojumiem, ceļojuma naudām, vai rezerves fondiem.  

Of our $1.2M in expenses, approximately 35% are covered by our restricted funds, or $423,000, leaving the 
remainder to be covered by unrestricted donations, trips to Latvia or reserve funds.

Diemžēl smago tirgus zaudējumu dēļ, mūsu kase arī saruka gan tīrā naudā gan ieguldījumos. Bankas konti 
kritās pa apmēram $42,000, bet ieguldījumos $1,7M.  Mūsu stratēģija ir ilgtermiņu skatiens uz nākotni un 
ir jāsaprot un jāpieņem, ka būs daži labi gadi, kā bija 2021. gads, un būs arī daži slikti gadi, kā 2022.gads.

Unfortunately, due to the heavy market losses incurred, our cash in bank decreased by about $42,000, 
and our investments by $1,7M. Our strategy has always been with a long term growth goal and we have to 
accept the good years, as was 2021, and also the bad ones, like 2022.
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Mūsu ieguldījumus, protams, var sadalīt par ierobežotiem vai neierobežotiem.  Ierobežojumus nosaka 
ziedotājs un tās naudas ALA tad iegulda un izmanto pēc ziedotāja noteikumiem.  Katru gadu tirgus apgrozība 
peļņa un jauni ziedojumi ir pieskaitīti klāt un izdevumi atskaitīti, kad nauda tiek izmanota attiecīgajam 
nolūkam.  Kā var rezdēt, mums ir pieci galvenie sadalījumi, kur ir vēl sīkāki individuāli fondi jāapsaimnieko 
un jāpieskata, ka summas ir pareizi aprēķinātas.  ALA apsaimnieko 24 šādus individuālus fondus, ko noteica 
ziedotājs.  

Our investments are further divided into either restricted or unrestricted funds. The restrictions are dictated 
by the donor and ALA deposits the funds into the respective investment portfolio. Every year the investment 
income is allocated to each fund, new donations added and the expenses deducted from the funds as 
prescribed by the donor. As you can see, we have five general categories, but in the details are 24 individual 
donor funds that ALA must manage per the instruction of the donor.

ALA neierobežotie noguldījumi ir vēl tālāk sadalīti divās kategorijās; Valdes ierobežotie un pilnīgi 
neierobežotie.  Tādēļ, ka valde varētu nomainīt savus ieteikumus, visas šīs summas ir grāmatvedībā uzrādītas 
kā neierobežotas.  

Further, our unrestricted investments are divided into Board designated or truly unrestricted.  Board 
designations can be removed by the Board and the unrestricted investments are created by surpluses with 
no strings attached.  
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2022.gads bija finansiāli grūts gads, un ar to mēs savilkām jostu un neizdevām tik daudz naudas izdevumos 
kā bijām budžetējuši.   Kaut budžets ir tikai vadlīnija mūsu darbībai, mēs cenšamies ievērot, kas notiek 
tautā un izbalansēt ar to, kas notiek tirgū un ar mūsu kasi un tās iespējām dot atbalstu plašākai ASV latviešu 
tautai.  Jūsu finansiālais atbalsts ir nepieciešams, lai nodrošinātu kases stabilitāti kopā ar mūsu investācijas 
polisēm, kā arī citām, kas dod mums ciešākas vadlīnijas ar kurām darboties.  Paldies visiem atbalstītājiem, 
mūsu valdei un mūsu biroja darbiniecēm par lielo darbu, kas rit katru dienu, 365 dienas gadā bez apstājas, 
kaut ar maziem pārtraukumiem, lai atvilktu elpu.  Bez visiem šiem partneriem mēs nevarētu sasniegt to, ko 
esam panākuši šos 70+ gadus.

Calendar year 2022 was financially a rough year in light of the market returns. Coming to terms with this 
reality, we tightened our belts and did not spend all that was budgeted. Our budget sets guidelines for our 
programs, we strive to manage the needs in the community, balanced against what happens in the markets 
and in our bank account, to ensure our support can be provided to a wide range of organizations in the US. 
Your financial support is vital to securing the longevity of our assets, combined with our investment policies 
and policies that set stricter guidelines for our spending ability. Thank you to all of our supporters, our Board 
members, and our office staff for all of their work every day, 365 days a year without interruption, only taking 
small breaks to catch our breaths!  Without all these partners we could not achieve what we have over the 
last 70+ years.

Redakcijas piezīme: ALA kasieres ziņojums ir par 2022. finanšu gadu, kas sakrīt ar 2022. kalendāra gadu.
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Biedru nozares ziņojums

Kristīne Ģiga
Biedru un Līdzekļu vākšanas nozares vadītāja

Šodien biedra jēdziens varbūt ir kļuvis mazāk saprotams, kā tas bija pat 
pirms 20 gadiem. Cilvēki ziedo organizācijām, kuras viņi atbalsta, bet ne 
vienmēr jūt vajadzību vai saprot jēgu, kāpēc iestāties kādā organizācijā 
kā biedram. Vai tad cilvēks nepanāk to pašu vienkārši ziedojot? Vai varbūt 
arī domā, ka, ja ziedo organizācijai, tad automātiski kļust par biedru (ASV 
Nacionālā publiskā radio stacija (NPR) ir pārgājusi uz šādu modeli). 

Organizācijām, kā ALA, biedri ir nozīmīgs un nenovērtējams atbalsts. Ar biedriem varam izveidot tiešu un 
savstarpēju dialogu, varam dalīties pieredzē, apmainīties idejām un padomiem.  Kad biedri ir iesasitīti, 
tie nav tikai dalībnieki – viņi kļūst par daļu no lielākas ģimenes ar kopēju mērķi.  Katrs ALA biedrs ne tikai 
bagātina ALA darbību resursu ziņā, bet viņu vērtība slēpjas dažādu prasmju, ideju un pieredzes krātuvē, kas 

vairo radošumu un inovācijas. 
ALA biedri un biedrorganizāciju pārstāvji arvien 
ir bijuši un vēl šodien ir efektīgi vēstneši, kuri 
izplatījuši informāciju par apvienības darbībām un 
mērķiem, veicinot sabiedrības izpratni un atbalstu. 
Kopumā ALA biedri ir nodrošinājuši stabilu pamatu 
ALA ilgtspējīgai izaugsmei un pozitīvai ietekmei 
sabiedrībā un ieguvēji esam mēs visi, ne tikai ALA. 
Un tomēr Pasaule mainās un nekas nav mūžīgs. 
Arī ALA biedru sastāvs liecina, ka mums jāturpina 
iesaistīt jaunus cilvēkus. ALA stratēģiskās plānošanas 

pārrunās esam sākuši izvērtēt pašreizējo biedru un 
lidzekļu vākšanas darbības virzienus un iespējamās 
maiņas. 2023-2024.gadā ALA valde turpinās 
izvērtēt esošo sistēmu.
Pateicamies ikkatram biedram, gan indivīdiem 
gan organizācijām, par pastāvīgo atbalstu! Varam 
lepoties, ka ALA vēl arvien piedāvā saviem biedriem 
un draugiem stabilu organizāciju un daudzas 
iespējas aktīvi uzturēt latviešu kultūru, valodu un 
sportu, satikt draugus un izjust piederību latviešu 
sabiedrībai.

Pasaule mainās un nekas nav mūžīgs
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*Ieskaita biedrus ar neprecīzām adresēm, tos, kas nevēlas saņemt informāciju, un arī tos gada 
biedrus, kuri nav vēl atjaunojuši biedra statusu šajā gadā

3560 581 552

2487 27 38

478 7 1

210 1 1

15 4 0

6750 620 592

Gada biedri

Kopējais biedru 
skaits datu bāzē*

Biedri, kas 
paaugstināja biedru 

pakāpi 2021. g.

Biedri, kas 
paaugstināja biedru 

pakāpi 2022. g.

Dzintara biedri

Mūža biedri

Nameja biedri

Zelta mūža biedri

Kopā:

The concept of membership has become less 
understandable today than it was 20 years ago. 
People donate to organizations they support, but 
do not always feel the need or understand the 
point of becoming a member. Aren’t the same 
goals achieved just by donating? Or perhaps 
if you donate to an organization, you think you 
automatically become a member (National Public 
Radio (NPR) has switched to such a model).
Members of organizations like ALA are an important 
and invaluable support.  Direct and mutual dialogue 
is established with our members, experiences 
shared, ideas exchanged.  Members become part 
of a larger family with a common goal.  Each ALA 
member not only enriches ALA’s activities in terms 
of resources; their value lies in a repository of 
various skills, ideas and experiences that enhance 
creativity and innovation.
ALA members and representatives of member 
organizations continue to be effective ambassadors, 
disseminating information about the activities 
and goals of the association, raising public 
awareness and support. ALA members provide a 
solid foundation for ALA’s sustainable growth and 

positive impact in society.
The world is constantly changing; ALA’s membership 
numbers also show that we must continue to 
engage new people.  In ALA’s strategic planning 
discussions, we are evaluating potential changes 
to the existing system to attract new members; this 
work will continue in 2023-2024.
ALA takes great pride in every single one of our 
members, as well as our member organizations! 
We are proud that we can provide our members 
with opportunities to actively maintain the Latvian 
culture, language and sport, to meet with fellow 
Latvians and feel a sense of belonging. 
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Līdzekļu vākšanas nozīmīgums bezpeļņas organizācijām kā, piemēram, ALA ir būtisks. Tas jau nevienam 
nav liels noslēpums.  Šis atbalsts ir nepieciešams, lai veicinātu ikdienas darbību, projektu izpildi, kā arī 
sniegt atbalstu gan indivīdiem, gan organizācijām, lai sasniegtu mūsu kopīgos mērķus – uzturēt un turpināt 
latvisko mantojumu. Šie iegūtie līdzekļi tiek izmantoti, lai finansētu labdarības, izglītības, kultūras vai citus 
sabiedriski labvēlīgus pasākumus, kas palīdz uzturēt latviešu valodu un kultūru. Šie līdzekļi ļauj ALA veicināt 
pozitīvas pārmaiņas latviešu kopienās gan ASV, gan Latvijā.
Pateicoties tiem, kuri ziedoja 2022. gadā, ALA varēja paveikt visu to, par ko jūs varat lasīt šī gada pārskata 

lappusēs. Šajā gadā ALA turpināja atbalstīt latviešu skolas, nometnes un citas organizācijas, no kurām vienai 
otrai vēl šodien jātiek galā ar pandēmijas izraisītajiem izaicinājumiem. 
Kamēr vien turpināsim saņemt ALA atbalstītāju ziedojumus, ALA valde, savukārt, turpinās savu darbību, 
atbalstot latvietībai nozīmīgus projektus. Ar saziedotajiem līdzekļiem ALA ir spējusi veicināt latvietību 

Fundraising is of paramount importance for non-profit organizations like ALA, because it provides the 
necessary financial resources to sustain day-to-
day operations, programs, and initiatives. Without 
adequate funding, ALA cannot effectively carry out 
its mission or make a positive impact on the Latvian 
community.
Thanks to those who generously donated in 2022, 
ALA was able to financially support activities 
summarized in other sections of this annual report. 
ALA continued to support Latvian schools, camps 
and organizations throughout the US, all of whom 
are still trying to find their “new normal” after the 
pandemic. 

As long as donations continue, ALA will continue 
its work, supporting new projects and initiatives. 
With current donations, ALA is able to maintain 
and encourage involvement in the Latvian heritage 
outside of Latvia. ALA has been able to compile 
and inform its members of global events, how they 
impact Latvia and Latvians, and what we can do to 
help. 
ALA has been, and, with your continued financial 
contributions, will continue to be Latvia’s strongest 
support abroad and will continue to support and 
promote the Latvian community in the US. ALA is a 

Kamēr vien turpināsim saņemt jūsu ziedo-
jumus, ALA valde turpinās savu darbību

ārzemēs un atbalstīt labdarības darbus Latvijā. ALA 
ir arī informējusi tautiešus par pasaules notikumiem, 
un kā tie iespaido Latviju un latviešus.
ALA ir bijusi un nākotnē turpinās būt Latvijas 
stiprākais atbalsts ārzemēs, tā turpinās atbalstīt un 
saliedēt latviešu sabiedrību ASV. ALA ir latviešu 
kopējā saikne, kam jāturpinās arī nākamajās 
paaudzēs pēc mums. Tikai ar jūsu līdzdalību 
mēs spēsim saglabāt latvietību un palīdzēt mūsu 
tautiešiem Latvijā!

Līdzekļu vākšanas nozare
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Jau vairāk nekā piecus gadus esam pārsnieguši $100,000 saņemto ziedojumu līmeni. “Citi ziedojumi” 
ieskaita pajas un akciju ziedojumus, piemiņas ziedojumus, novēlējumus, u.c.

ALA un Līdzekļu vākšanas nozares vārdā sirsnīgi pateicos visiem ALA labvēļiem, kas ilgus gadus, atkārtoti  
atbalstījuši mūsu darbu ar ziedojumiem līdzekļu vākšanas akcijās! 

 

ALA has surpassed its fundraising goal for over five years, receiving over $100,000 annually in donations 
and bequests.

 
On behalf of ALA and the Fundraising Office, I would like to express sincere gratitude for your continued 

support of our fundraising campaigns.

ZIEDOJUMI 2022. GADĀ
Labdarība Latvijā $159,420.00

Vispārējie

Citi

Izglītojošie ceļojumi

$98,342.00

$17,500.00

$350.00

Kultūras fonds

Piemiņai

$25,886.00

$1,845.00

common Latvian link that will provide resources, moral support and the inspiration for future generations 
to continue this very important work.
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Sporta nozare 

Miķelis Ģiga
Sporta nozares vadītājs
Sporta nozares mērķis ir apvienot to latviešu sabiedrību Amerikā, kurai 
interesē un patīk sportot.  Katru gadu Sporta nozare rīko sacensības, kā arī 
atbalsta vietējos sporta pasākumus latviešu sabiedrībā ASV.  Kaut pandēmija 
pēdējos gados ir negatīvi ietekmējusi sporta darbību, vairākas vietējās 
sporta nodarbības ir atsākušās.

Sportiskā gara atdzimšana pandēmijas 
paēnā: 2023. gada sacensību skaistie brīži

Dažas nozmīgas sacensības atsākās 2023. gadā.  
“FINSO STAGE II,“ daļa no Novusa starptautiskām 
sacensībām, notika Losandželosā maijā, kur 
piedalījās varāk nekā 40 spēlētāju.  Sporta svētki 
Katskiļos notika jūlijā, kur vieglatlētikas sacensībās 
piedalījās vairāk nekā 60 bernu. Latvijas kauss futbolā 
tika izcīnīts jūlijā Gaŗezerā, kur Ņudžersijas Kursas 
sporta kopa uzvarēja pret Vidējo Valstu apvienoto 
vienību ar 4-3 rezultātu.

Ir svarīgi izcelt un atzīmēt iestādes, kuras aktīvi 
darbojas, lai iesaistītu latviešu sabiedrību sporta 
nodarbībās.  Dažas tādas iestādes ir vasaras 
nometnes Gaŗezerā, Katskiļos un Kursā.  Kā jau 
ieprekšējos gados, Sporta nozare turpina atbalstīt šīs vasaras nometnes, piešķirot tām $2000 lielu naudas 
summu.

Sporta nozare vienmēr meklē jaunus dalībniekus, kuri vēlētos piedalīties Sporta nozares valdē. Ieinteresētie 
var sazināties ar Sporta nozares vadītāju pa epastu megiga@aol.com.

Zelta Bumba 1. vieta Zelta Eglītes 2023. gada jūlijā

Novuss Losandželosā 2023. gada maijā
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The goal of the ALA Sports Office is to bring together 
American Latvians through sports. We organize 
annual tournaments, as well as provide support 
to local sporting events and activities in Latvian 
communities throughout the country. Although 
the pandemic has significantly impacted sporting 
activities over the past several years, many regional 
sporting activities have resumed.

A few significant and meaningful competitions 
resumed in 2023. FINSO STAGE II, a Novuss 
tournament part of the international circuit, occurred 
in Los Angeles in May with over 40 participants 
competing. The “Sports Festival” weekend in Catskills 
saw over 60 children compete in track and field 
events in July. Also in July, the challenge for the 
Latvia Cup in soccer was held in Garezers, where the 
New Jersey “Kursa” sports club prevailed 4-3 over the 
unified team from the Midwest.

It is important to recognize and support institutions that demonstrate active sporting and athletic participation 
in the Latvian community. Several such institutions are the summer camps at Garezers, Catskills, and Kursa. 
This year, as in previous years, the Sports Office provided financial support in the amount of $2000 to each 
institution.

The Sports Office is continually looking for additional members to join the Sports Office board.  Anyone 
interested in participating is encouraged to contact the sports director via e-mail at megiga@aol.com.

Novuss Losandželosā 2023. gada maijā

Latvijas kauss futbolā Gaŗezerā 2023. gada jūlijā
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Kultūras fonds

Inese Stravelli
ALA Kultūras fonda vadītāja

Amerikas latviešu apvienības Kultūras fonda valdes vārdā sirsnīgi pateicos 
visiem fonda ziedotājiem! Iesniegtos projektus varam atbalstīt un īstenot 
radošās ieceres kultūras jomā tikai pateicoties jums visiem! 
Pagājušais gads bija ļoti bēdīgs ar to, ka mēs zaudējām mūsu ALA Latviešu 
muzeja vadītāju Lilitu Bergs, kas arī bija viena no valdes locekļiem Kultūras 

fondā! Lilita vienmēr gribēja atbalstīt visus iesniegtos projektus un palīdzēt tiem realizēties! Mēs pieminam 
Lilitu dziļā cieņā un pateicībā!

Latviešiem sava kultūra vienmēr ir bijusi ļoti svarīga, it īpaši dzīvojot citā kultūras vidē. To mēs ļoti labi 
varējām vērot arī šī gada XXVII Vispārējios latviešu Dziesmu un XVII Deju svētkos Latvijā. Latvieši no visas 
pasaules piedalījās gan kā dalībnieki, gan kā skatītāji. Un mēs esam ļoti lepni par visiem mūsu Amerikas 
latviešiem, kuri piedalijās kā dalībnieki gan dziedot, gan dejojot. 
Kā jau zinām, kultūra sevī ietver ļoti daudz un dažādu sfēru, un kultūrā vienmēr notiek kaut kas jauns. 
Pateicoties jums, ALA Kultūras fonda ziedotājiem, mums ir iespēja palīdzēt attīstīt šo jauno daiļradi šajās 
dažādajās sfērās un turpināt uzturēt mūsu latviešu kultūru visā pasaulē. 
Pagājušajā 2022. gadā tika atbalstīti septiņi projekti. Viens no tiem bija XV Starptautiskie latviešu jauno mūziķu 
meistarkursi “Jaunas balsis! Jauna mūzika!”, kas veicina Latvijas un citu valstu jauno mūziķu profesionālās 
meistarības iegūšanu. Šie kursi notika Siguldas Mākslas skolā “Baltais Flīģelis” šī gada jūlijā Daces Aperānes 
vadībā, un tur piedalījās gan Latvijas, gan diasporas jaunie latiešu mūziķi. Atbalstīts tika arī projekts: Vienā 
Balsī. Tas ir Youtube kanāls ar vairākām sērijām, kur tiek intervēti dažādi latviešu mūziķi. Ik viens no jums 
var noskatīties brīnišķīgas pirmās sešas sērijas šeit https://www.youtube.com/@vienabalsi/videos.  Divi 
mūzikas albumi ir ierakstu procesā un tiks pabegti gada beigās. Tika arī atbalstītas trīs gramatas, kuras arī 

ALA Kultūras fonds kā tilts starp 
ASV un Latviju

vēl ir tapšanas procesā.  
Pateicoties Jūsu dāsnajam atbalstam, ALA Kultūras fonds 2022. gadā sniedza savu atbalstu septiņiem 
projektiem $14 3000 apmērā. 
Ar Kultūras fonda pasparnē esošajiem A. Okolo - Kulaka piemiņas fonda līdzekļiem tika atbalstīti divi projekti 
mūzikas jomā un ar Kultūras fonda paspārnē esošā E. Sūnas piemiņas fonda noguldījuma līdzekļiem šoreiz 
tika atbalstīts viens projekts. Arī ar Kultūras fonda paspārnē esošā M. Miezītis piemiņas fonda noguldījuma 
līdzekļiem tika atbalsīts viens projekts. 
ALA Kultūras fonds darbojas Amerikas latviešu apvienības paspārnē kopš 1951. gada. Fonda prezidijā ir 
tā priekšsēdis (priekšsēde), ko ievēl ALA kongresa delegāti un viņa (viņas) vietnieki. 2022. darbības gadā 
tie ir: ALA Izglītības nozares vadītāja Elisa Freimane, ALA Kultūras nozares vadītāja Valda Grinberga, ALA 
sekretāre Nora Muižniece Steele un ALA KF padomniece Sanita Šūmane.
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ALA KF 2022. gada projekti

ALA Kultūras fonda 2022. gada ienākumi

Grāmata Jānis Zālītis “Pasaule uz spārna jeb 
Grāmatu draugs Helmars Rudzītis.”

“XV Starptautiskie latviešu jauno mūziķu 
meistarkursi”

Guna Zučika, Grupas “Kautkaili” debijas albuma 
dziesmu komponēšana un ieraksts 

Grupas “Bel Tempo” albuma dziesmu 
komponēšana un ieraksts.

Vienā Balsī, intervijas You Tube kanālā

Gunāra Saliņa 2. Rakstu sējums izdošanaWit and Wisdom of Ancient Latvian Poetry (Vol. III) 

Piešķirts $2,500 ( E. Sūna fonds) Piešķirts: $2,500 (A. Okolo-Kulaka fonds)

Piešķirts $800 (A. Okolo-Kulaka fonds)

Piešķirts: $1,500 (Kultūras Fonds)
Piešķirts: $2,000 (M. Miezītis fonds)

Piešķirts: $3,000 (Kultūras Fonds)Piešķirts: $2,000 (Kultūra Fonds)

1. Ligita Kovtuna 5. Dace Aperāne

4. Kristīne Kleina

3. Kristīne Kleina 7. Māra Delesa

6. Kārlis Vērdiņš2. Ieva Auziņa Szentivanyi

ALA Kultūras fonda piešķīrumi 2022. gadā

ALA Kultūras fonds saņem ziedojumus atsevišķi no pārējām ALA līdzekļu vākšanas akcijām un piešķir 
līdzekļus latviešu kultūras un izglītības projektu atbalstam ASV un Latvijā.

Pateicoties gadskārtējiem atbalstītājiem, 2022. gadā Kultūras fonda ziedojumu ienākums bija  $24 734.

The American Latvian Association Cultural Foundation was established in 1951 and depends entirely on 
donations. The Foundation has always encouraged opportunities for Latvian Americans to experience their 
cultural heritage firsthand and to contribute to the enrichment of American culture. 

In 2022 the ALA Cultural Foundation received $24 734 in donations, which are maintained separately from 
all other ALA donations. Seven new projects have been funded in music and literature.

I sincerely thank all of you, our generous donors! We could not do this without you!
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Afiša
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Meistarklašu vadītāji: Dziedātājs Dr. Pauls Berkolds (ASV), džeza dziedātāja Arta Jēkabsone 
(ASV), vijolniece Paula Šūmane (Latvija), saksofonists Aigars Raumanis (Latvija), komponiste Dace 
Aperāne (ASV), lektors un muzikologs Dr. Boriss Avramecs (Latvija). 
Foto: Maija Avota

Meistarkursu dalībnieki, mācībspēki un viesi.

Viena Balss
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ALA Latviešu muzejs
Atjaunoto un pārveidoto Latviešu muzeju Rokvillē, Merilandē, pēc piecu gadu pārveidošanas publikai 
atvēra 2022. gada 4. decembrī. Muzeja mērķis ir uzrunāt plašākas auditorijas ar uzsvaru uz jaunāko paaudzi. 
Izstādes interpretatīvais stāsts tika profesionāli pārbaudīts un precizēts sadarbībā ar pazīstamā latviešu 

vēsturnieka Andreja Plakāna palīdzību. Ekspozīcijas 
teksti ir sagatavoti angļu valodā, lai plašākā publika 
var konspektīvi iepazīt komplicēto un dramatisko  
latviešu tautas vēsturi 1,000 gadu stāstijumā. Arī 
piecas pilnīgi jauni producētās video programmas 
ir redzamas ar pazīstamās aktrises Lailas Robiņas 
ierunāto stāstijumu pavadījumā. Ir kritiski, ka muzeja 
galvenā mērķauditorija -jaunā paaudze- var skaidri 
izprast tematiku un stāstus. Tādēļ teksti ir sagatavoti 
astotās klases skolnieka līmenī. 

Kopš muzeja atklāšanas, interese par muzeju ir 
pieaugusi gan starp latviešiem, gan plašākai ASV publikai. Ir bijuši vairāk nekā 100 apmeklētāju šajos 
nepilnos astoņos mēnešos. Muzejs rādīts gandrīz reizi katru nedeļu.

Ir viesojušies Vašingtonas, DC, latviešu skolas skolnieki, viņu vecāki, viesi no Latvijas un vietējā citatutiešu 
publika. Starp Latvijas viesiem bija Latvijas Republikas finanšu ministrs Arvils Ašeradens, kurš uzdāvināja 
muzejam izsmeļošu un interesantu grāmatu – Elegantā Rīga. Ministrs, kopā ar Latvijas Bankas prezidentu 
Mārtiņu Kazāku, izteica lielu atzinību par muzeja jauno iekārtu.  Latvijas goda konsulu ASV kundzes baudīja 
jauno muzeju, izsakot prieku par muzeja apjomu, kas labi aptveŗams un saprotams. Latvijas Nacionālās 
bibliotēkas reto grāmatu departmenta vadītāja, Dagnija Baltiņa, arī apciemoja muzeju šī gada aprīlī un 
izteicās par muzeju ar šiem vārdiem:

“...tas ir lielisks.  Īsts baudījums! Un mani fas-
cinēja detaļas - ienākšana ar kokļu skaņām 
un Rozentāla glezna ir lieliska. Lieliskas ir 
skaņu dušas un video! Man ļoti patika teksti 
un tas, ka tekstos ir saglabāti latviešu vārdi!  
Man ļoti patika arī tas, ka ir saglabāta at-
miņa un pēctecība no vecās ekspozīcijas - tas 
iedod lielu spēku izstādei. Man interesanti 
likās, ka atsevišķi ir izcelta atmoda, bet es 

zinu, cik būtiska stāsta daļa tā ir ASV.”

Pēteris Dajevskis & Renāte Grāvere

Latviešu muzeja ieeja

Mūsu senči
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ASV Valsts ārlietu departamenta (State Department) 
darbinieki, kas dosies uz Latviju strādāt diplomātiskā 
dienestā, arī iepazinās ar muzejā sniegto informāciju.  
Daudzus Latvijas viesus ir pavadījuši vēstnieks Māris 
Selga un viņa dzīvesbiedre Marika. Starp cittautiešu 
viesiem ir bijusi Igaunijas Okupācijas muzeja vadītāja, 
kā arī mazāku muzeju vadītāji. Ir bijuši tādi, kam kāds 
sakars ar Latviju vai latviešiem, vai arī tādi, kam interesē 
vēsture un kultūra. Viesu uzturēšanās laiks ir bijis starp 
vienu un divām stundām, ar caurmēru pusotru stundu.

Kaut muzejs domāts apskatāms bez gida palīdzības, 
tomēr ļoti lielu iespaidu uz visiem atstāj personīgās 
pieredzes stāsti. To ļoti vērtīgo perspekīvu piedāvā 
renāte Grāvere, kura ir ALA latviešu muzeja viesu 
koordinatore. Šāda gidu piesaiste ir ļoti svarīga muzeja 

populārizēšanai. Paaudzēm nomainoties, šos stāstus ir svarīgi dokumentēt. Jo vairāk ar ekspozīciju 
iespazīsies ciemiņi no visas Amerikas, jo vairāk muzejs meklēs citus stāstījumus no tiem, kas ir ar mieru 
dalīties ar saviem piedzīvojumiem par  Latvijas pirmiem neatkarības gadiem, par DP laikmetu un, protams, 
par  imigrāciju uz ASV. 

Lai sekmētu muzeja darbību, ir nepieciešami līdzekļi. 
Ziedojumu vākšanas akcija muzeja direktores 
nelaiķes Lilitas Bergas piemiņai ir jau uzsākta un 
turpinās.  Turklāt, būs arī iespējas apmeklētājiem 
nodot savu ziedojumu vai nu tieši muzejā,  vai ALA 
mājas lapā.

Muzeja nākotne ir mūsu rokās. Ir daudz ieceŗu, 
ko varētu īstenot, lai piesaistītu plašāku publiku, 
izmantojot šīs dienas saziņas līdzekļus un iespējas. 
Muzeja vadība priecātos saņemt jūsu komentārus 
un ieteikumus. Rakstiet Renātei Grāverei museum@
alausa.org, vai ALA birojam projects@alausa.
org! Ceram jūs drīz satikt muzejā, kad esat ciemos 
Vašingtonā, DC!

Muzeja atklāšanā no kreisās Pēteris Dajevskis, Māra Pelēce, Laila 
Robiņš un Mārtiņš Andersons

Latvijas valsts dibināšana

Tautas fronte Bēgļu stāsts
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The renovated and remodeled Latvian Museum in Rockville, Maryland, opened to the public on December 
4, 2022, after a five-year renovation. The museum aims to appeal to wider audiences with an emphasis 
on the younger generation. The interpretive story of the exhibition was professionally developed in 
cooperation with the help of the well-known Latvian historian Andrejs Plakāns. The exposition texts are 
prepared in English, so that the general public can learn about the complicated and dramatic history of 
the Latvian people in a 1,000-year narrative. Also, five completely new video programs are accompanied 
by narration by the well-known actress Laila Robiņa. It is critical that the museum’s main target audience - 
the younger generation - can clearly understand the themes and stories. Therefore, the texts are prepared 
at the level of an eighth grader.

Since the opening of the museum, interest in the museum has grown both among Latvians and a wider 
audience in the United States. There have been over 100 visitors in less than eight months. The museum is 
shown almost once every week. Students from the Washington, DC, Latvian school, their parents, guests 
from Latvia and locals with other ethnic backgrounds have visited. Each guest’s stay has been between 
one and two hours, with an average of one and a half hours.

Although the museum is meant to be viewed without the help of a guide, the stories of personal experiences 
leave a great impression on everyone. This very valuable perspective is offered by Renāte Grāvere, who is 
the Visitor Services Coordinator of the ALA Latvian Museum. 

Funds are needed to support the continued operation of the museum. The fundraising campaign in 
memory of the late director of the museum, Lilita Berga, has already started and continues. Visitors or 
supporters may make their donation either directly at the museum or on the ALA website.

The future of the museum is in our hands! There are many ideas that could be implemented to reach 
a wider audience using today’s media and technology. The museum management would be happy to 
receive your comments and suggestions.

Please write to Renāte Grāvere at museum@alausa.org or to the ALA office at projects@alausa.org!

The Latvian Museum

We hope to see you at the museum soon 
when you visit Washington, DC!



GADA PĀRSKATS / 75

Latvijas vēstnieku izstāde Laila Robiņa paraksta savu foto

Iegūta brīvība

Tautas tērpi Latviešu muzeja brošūra

Garanča Met operā
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PBLA ziņojums

Gatavošanās šim PLEIF 10. gadu jubilejas forumam 
aizņēma gandrīz veselu gadu, līdz beidzot piedaloties valsts 
augstākajām amatpersonām un ap 500 dalībniekiem no 25 
pasaules valstīm 5. jūlijā, Rīgā aizvadīts  Pasaules Latviešu 
ekonomikas un inovāciju forums 2023. Tas iezīmēja apaļus 
10 gadus, kopš forums pirmo reizi vienuviet pulcēja Rīgā 
diasporas latviešu uzņēmējus no visas pasaules ar mērķi 
uzņemt un attīstīt biznesa kontaktus ar Latvijas uzņēmējiem. 

Konferenci atklāja un Pasaules Brīvo latviešu apvienības 
priekšsēdētājs Pēteris Blumbergs. Valsts prezidents Egils 
Levits, Latvijas Republikas Ministru prezidents Krišjānis 
Kariņš, Latvijas Republikas ārlietu ministrs Edgars rinkēvičs 
un Rīgas mērs Mārtiņš Staķis, teica atklāšanas uzrunas.  
Konferences diskusijas iezīmēja četrus tematiskos 
virzienus - Latvijas ekonomikas attīstība un investīcijas, 
darbaspēka piesaiste un piedāvājums, inovācijas medicīnā 

PBLA darbībā 2023. gada pavasara un vasaras posms pagājis Vispārējo Latvijas dziesmu 
svētku un PLEIF zīmē, bet bijuši arī citi nozīmīgi notikumi un darbi, pārstāvot PBLA 

dalīborganizāciju un diasporas intereses Latvijā.

un enerģētikas jomā un valsts tēla nozīme 
uzņēmējdarbības un tūristu piesaistē. 
Katru no daļām ievadīja nozares ekspertu 
prezentācijas, kurām sekoja diskusijas.

Forumā piedalījās augsta līmeņa eksperti 
un amatpersonas, tai skaitā Latvijas 
Investīciju un attīstības aģentūras direktors 
Kaspars rožkalns, Rīgas investīciju un 
tūrisma attīstības direktors Fredis Bikovs, 
Liepājas mērs Gunārs Ansiņš, Cēsu pilsētas 
mērs Jānis Rozenbergs, Nodarbinātības 
valsts aģentūras direktore Evita Simsone, 
Ārvalstu investoru padomes Latvijā valdes 

Pasaules latviešu ekonomikas un inovāciju forums
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Drošības jautājumi un NATO Summit Viļņā

priekšsēdētāja Zlata Elksniņa zaščirinska, gan vairāki ar Latviju saistīti uzņēmēji, kuri guvuši panākumus 
Latvijā un starptautiski – Luminor Group uzraudzības padomes priekšsēdētājs Nils Melngailis, “Mikrotīkls” 
un ASV Tirdzniecības palātas Latvijā valdes priekšsēdētājs  Džons tallijs, Latvijas nacionālās aviokompānijas 
airBaltic izpilddirektors Martins Gauss, Crown Agents Investment Management firmas izpilddirektors 
roberts Grava, Draugiem Capital vadītājs Dāvis Siksnāns, un citi.  

Dalībnieku skaits pārspēja visas mūsu cerības, jo dalībniekiem tika izsniegtas gandrīz 500 akreditācijas 
kartes un apmēram 400 cilvēku pieslēdzās attālināti.  PBLA aplēses rāda, ka 1/3 dalībnieku bija no diasporas. 
Kopumā PLEIF kļuvis par ļoti nozīmīgu PBLA pasākums, kas stiprina mūsu atpazīstamību Latvijā, veicina 
PBLA kontakus un ietekmi, kā arī redzamību.  

Laikā, kad latvieši dzimtenē un visā pasaulē gatavojas drīzumā gaidāmajiem Vispārējiem latviešu dziesmu 
un deju svētkiem, PBLA priekšsēdis Pēteris Blumbergs nosūtīja vēstuli NATO valstu vadītājiem un 
ģenerālsekretāram Jensam Stoltenbergam, aicinot viņus pieņemt drosmīgus lēmumus plānotās tikšanās 
laikā šī gada 11. un 12. jūlijā Viļņā.
Savā vēstulē, kura bez NATO ģenerālsekretāra adresēta arī ASV prezidentam Džo Baidenam, Lielbritānijas 
premjerministram Riši Sunakam un Kanadas premjerministram Džastinam Trudo, PBLA  priekšsēdis uzsver 
četrus punktus: Viņš PBLA vārdā pateicas NATO par aizsardzības stratēģiskā koncepta maiņu no vecajiem 
plāniem, kas teorētiski pieļāva Baltijas valstu ieņemšanu un tad atbrīvošanu īsā laikā, uz nostāju, kas uzliek 
NATO bruņotajiem spēkiem par pienākumu aizsargāt katru centimetru NATO teritorijas no pašas pirmās 
agresijas minūtes. Šajā sakarā PBLA arī aicināja NATO valstis nodrošināt nepieciešamo karavīru un tehnikas 
vienību skaitu Baltijas valstīs, kas spētu izpildīt šos plānus.
Vēstulē PBLA priekšsēdis arī aicina NATO līderus Viļņā piedāvāt skaidru NATO dalības “ceļa karti” Ukrainai, 
darīt visu iespējamo, lai Turcija un Ungārija pēc iespējas ātrāk ratificētu Zviedrijas dalību NATO un, visbeidzot, 
atbalstīt iniciatīvu izveidot un paplašināt ieroču sistēmu un munīcijas ražotnes Baltijas valstīs.

Drošības jautājumu ietvaros, 8. maijā  P. 
Blumbergam kopā ar PBLA pārstāvniecības 
izpilddirektoru Raitu Eglīti un vadītāju Jāni 
Andersonu bija iespēja tikties ar Saeimas 
Aizsardzības, iekšlietu un korupcijas novēršanas 
komisijas vadītāju Raimondu Bergmani  Tikšanās 
laikā tika pārrunāta Valsts aizsardzības dienesta 
ieviešanas gaita un jaunpieņemtā likuma ietekme 
uz diasporas jauniešiem. Sarunas dalībnieki 
pārrunāja arī valsts aizsardzības un iekšējās 
drošības jautājumus, gaidāmos NATO Viļņas 
samita lēmumus attiecībā uz Baltijas valstu 
aizsardzības nodrošināšanu, kā arī diasporas 
organizāciju lomu valsts drošības stiprināšanā 

caur lobija un informācijas darbu mītnes zemēs. Tika pārrunāti  arī Latvijas demogrāfijas jautājumi, valsts 
iedzīvotāju aizplūšana uz Eiropas zemēm, kā arī Latvijas sabiedrības vispārējais noskaņojums pirms 8. un 
9. maija zīmīgajiem datumiem. Raimonds Bergmanis arī atbalstīja PBLA valdes plānus rudens sēdes laikā 
apmeklēt Latvijas robežu un tikties ar robežsardzes vadību.
PBLA sarīkoja fokusa grupu tikšanos, lai uzzinātu ASV, Kanadas un Austrālijas jauniešu viedokli par Valsts 
aizsardzības dienestu un, pamatojoties uz šīm pārrunām formulējām PBLA nostāju un iesūtījām to vēstules 
veidā Aizsardzības ministrei Inārai Mūrniecei. Rezultātā Saeimas komisija lēma diasporas jauniešu iesaukumu 
(izņemot brīvprātīgu pieteikšanos) atlikt līdz 2027. gadam. 
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PBLA pārstāvju delegācija Lestenē, kopā ar 
Daugavas Vanagu vadību, Aizsardzības ministrijas 
pārstāvjiem, zemessargiem un vietējo sabiedrību 
pieminēja Otrā pasaules kara beigu dienu. Svinīgajā 
sarīkojumā uzrunas teica Daugavas Vanagu 
priekšsēdis Aivars Sinka, Latvijas Nacionālo bruņoto 
spēku komandieris ģenerālleitnants Leonīds 
Kalniņš. Vārds tika dots arī PBLA priekšsēdim 
Pēterim Blumbergam, kurš uzsvēra, ka atšķirībā no 
Rietumeiropas valstīm 1945. gada 8. maijs Latvijai 
neatnesa atbrīvošanu, mieru un brīvību, jo šeit vienu 
okupācijas režīmu nomainīja cits okupācijas režīms.
Pēc svinīgā pasākuma PBLA priekšsēdim bija 
iespēja īsi pārmīt vārdus ar Aizsardzības ministrijas 

parlamentāro sekretāru Jāni Eglītu, kurš bija galvenais ministrijas dzinējspēks, izstrādājot Valsts aizsardzības 
likumu, kā arī ar Satiksmes ministru Jāni Vitenbergu, kurš Lestenē bija Nacionālās apvienības pārstāvju 
delegācijas sastāvā. 
Valsts drošības jautājumos PBLA ir bijusi aktīva arī ārpus Latvijas. P. Blumbergs ir Vašingtonā ticies ar ASV 
vēstnieku Latvijā Christopher Robinson un regulāri konsultējies ar Apvienoto Baltiešu komiteju par lobija 
darbu Vašingtonā. PBLA veicināja arī LNAK pārstāvju tikšanos ar Kanadas vēstnieku Latvijā Brian Szwarc 
un caur šim tikšanās reizēm esam vienmēr uzturējuši jautājumu par NATO spēku klātbūtnes palielināšanu 
Latvijā. Kā zināms pēc NATO samita Viļņā Kanada piekrita dubultot savu karavīru un militārās tehnikas skaitu 
Latvijā.

Pavasara un vasaras periodā PBLA dalīborganizācijas caur Ārlietu ministriju  tika iesaistītas plāna 
sagatavošanā Latvijas valsts sadarbībai ar diasporu nākamajam trīs gadu periodam no 2024. līdz 2026. 
gadam. Piedalījāmies daudzās sarunās un attālinātajās sēdēs ar Latvijas Republikas ministriju un iestāžu 
pārstāvjiem, aizstāvot PBLA svarīgākos projektus izglītībā un kultūrā.  

Plāna projekts pārrunāts Diasporas konsultatīvās padomes sēdēs, un plānā iekļautās aktivitātes ir 
strukturētas atbilstoši Diasporas likumā noteiktajiem četriem rīcības virzieniem un tajos ietvertajiem 
uzdevumiem: 

1) latviskās identitātes un piederības sajūtas Latvijai stiprināšana, latviešu valodas un  kultūras saglabāšana ārpus Latvijas; (Šeit ietilpst PBLA Izglītības un 
kultūras projekti – atbalsts skolām, mācību materiālu meklētājs “Sietiņš”, valsts atbalsts Dziesmu svētku tradīcijas uzturēšanai ārpus Latvijas, utt.)
2) diasporas pilsoniskās un politiskās līdzdalības veicināšana; (piemēram, Diasporas dalība Saeimas un pašvaldību vēlēšanās)
3) diasporas iesaiste Latvijas tautsaimniecības un zinātnes attīstībā (PLEIF projekts)
4) atbalsts remigrācijai. (tautiešu atgriešanās uz dzīvi Latvijā un iesaiste darba tirgū)

PBLA izdevās aizstāvēt visas savas prioritātes un projektus. Tie tika apkopoti un caur Ārlietu ministriju virzīti 
tālāk Valsts budžeta veidošanas un plānošanas procesā.

Plāns darbam ar diasporu 2024. – 2026. gadiem



GADA PĀRSKATS / 79

Lai piedalītos klātienes Diasporas konsultatīvās 
padomes sēdē, tiktos ar valsts amatpersonām un 
veiktu plānošanas priekšdarbus Pasaules latviešu 
ekonomikas un inovāciju forumam PBLA valdes 
pārstāvji ieradās Rīgā 2022. gada decembrī. 
Ņemot vērā to, ka jaunā Latvijas valdība vēl 
nebija apstiprināta, par triju dienu vizītes centrālo 
notikumu izvērtās tikšanās ar jaunievēlētās 14. 
Saeimas vadību. Jau pirmajā dienā, 7. decembrī, 
PBLA vadītāji Latvijas Republikas Saeimā tikās 
ar jaunievēlēto Saeimas priekšsēdētāju Edvardu 
Smiltēnu, Saeimas priekšsēdētāja biedri Zandu 
Kalniņu-Lukaševicu un Ārlietu komisijas vadītāju 

Tās pašas dienas pēcpusdienā Rīgas pilī privātā 
ceremonijā PBLA priekšsēdis Pēteris Blumbergs 
pasniedza PBLA balvas diplomu bijušajai Latvijas 
Valsts prezidentei Vairai Vīķei Freibergai un viņas 
dzīvesbiedram Imantam Freibergam. Ceremonijā 
piedalījās arī PBLA vicepriekšsēdis un ALA 
priekšsēdis Mārtiņš Andersons, ELA priekšsēde 
Justīne Krēsliņa, LNAK valdes priekšsēdis Fritz 
Traugott-Kristbergs un PBLA izpilddirektors Raits 
Eglītis.

22. februārī Latvijas Republikas Ministru prezidents 
Krišjānis Kariņš uzņēma Pasaules Brīvo latviešu 
apvienības (PBLA) valdes pārstāvjus Ministru 
kabineta zālē, kur ik nedēļu notiek Latvijas valdības 
sēdes.

Vizītes Rīgā  2022. gada decembrī un 2023. gada februārī un maijā 

Rihardu Kolu.  Šīs iepazīšanās vizītes laikā dalībnieki pārrunāja Saeimas galvenās prioritātes un uzdevumus 
2023. gadam un iespējamo diasporas organizāciju sadarbību ar dažādām Saeimas struktūrām. 

2023. gada februārī Pasaules Brīvo latviešu apvienības (PBLA) valdes pārstāvji viesojās Latvijā, lai kopā 
ar PBLA darbiniekiem tiktos ar Latvijas jauno valdību, 14. Saeimā ievēlētajiem deputātiem, kas izveidojuši 
īpašu grupu sadarbībai ar diasporu, kā arī pārrunātu šovasar gaidāmā Pasaules latviešu ekonomikas un 
inovāciju foruma (PLEIF) norisi un saturu. 

PBLA pārstāvji tikās arī ar Rīgas Domes 
priekšsēdētāju Mārtiņu Staķi un Rīgas investīciju un 
tūrisma aģentūras direktoru Fredi Bikovu. Tikšanās 
laikā tika pārrunāta Rīgas Domes un tās priekšsēža 
Mārtiņa Staķa iesaiste 2023. gadā gaidāmajā 
Pasaules latviešu ekonomikas un inovāciju forumā 
(PLEIF). Tāpat tikāmies ar LIAA vadītāju Kasparu 
Rožkalnu un panācām to, ka viņa vadītā aģentūra 
piekrita atbalstīt PLEIF ar EUR 10 000.
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22. februārī PBLA pārstāvji iepazīšanās vizītē tikās arī 
ar Izglītības un zinātnes ministri Andu Čakšu. PBLA 
apsveica ministri jaunajā amatā un pauda gatavību 
sadarboties arī nākotnē, jo latviskā izglītība ir viens 
no apvienības darbības stūrakmeņiem. Sarunas gaitā 
tika pārrunāta austākās izglītības reformas gaita un 
Latvijas augstskolu līmeņa celšana, pāreja uz mācībām 
latviešu valodā Latvijas skolās, PBLA darbs diasporas 
izglītības struktūras uzturēšanā, riski latviešu valodas 
pastāvēšanai svešumā un izaicinājumi Latvijas izglītības 
sistēmai. 

PBLA priekšsēdim P. Blumbergam pēc diasporas 
vēstnieces Elitas Gaveles uzaicinājuma bija iespēja 
paviesoties pie Dublinas un Oslo latviešiem, pārrunāt 
viņu situāciju un iespējamību atgriezties uz dzīvi Latvijā, 
vai citādi palīdzēt Latvijai dzīvojot Īrijā un Norvēģijā.

Tautiešiem no visas pasaules, tai skaitā PBLA valdes locekļiem, šovasar bija iespēja piedzīvot un piedalīties 
XXVII Vispārējo latviešu Dziesmu un XVII Deju Svētkos Latvijā, kas tika aizvadīti svētki tradīcijas 150. gada 
dienas zīmē.
Jau gada sākumā PBLA vadības vizītes laikā Rīgā  
notika pirmā tikšanās ar Latvijas Nacionālā kultūras 
centra vadītāju Signi Pujāti un viņas komandu, tai skaitā 
Vispārējo Dziesmu un deju svētku izpilddirektori Dainu 
Markovu, lai pārrunātu sadarbību un biļešu iegādes 
jautājumus. 

Diasporas koriem un kopām bija iespēja piedalīties 
gan svētku gājienā, gan  LNKC rīkotajā diasporas kopu 
Saietā Ķīpsalas hallē, gan kopkoru un noslēguma 

Vispārējie Latvijas dziesmu un deju svētki 

koncertos un protams arī deju lieluzvedumā. 
PBLA priekšsēdim Pēterim Blumbergam un 
Kultūras fonda un padomes vadītājam Jurim 
Ķeniņam tika dota iespēja uzrunāt Pasaules 
latviešu Saieta dalībniekus Ķīpsalā kā arī 
sveikt diasporas kopas svētku gājiena laikā no 
galvenās tribīnes. PBLA pārstāvji tika aizināti 
arī uz dažādām pieņemšanām, tai skaitā uz 
prezidenta Edgara Rinkēviča inaugurāciju un 
Dziesmu svētku vadītāju tikšanos Rīgas pilī.
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Arī 2023. gadā noritēja Latviešu Valodas aģentūras un PBLA 
konkurss par atbalstu latviešu skolām pasaulē. Diasporas latviešu 
skolām šogad tāpat kā iepriekšējos trīs gados pieejams Latviešu 
valodas aģentūras (LVA) finansējums no Izglītības un zinātnes 
ministrijas budžeta. Finansējumu jau ilggadēji administrē PBLA.
Konkursā tika saņemti pieteikumi no 20 latviešu skolām ārpus 
Eiropas. Pieteikumus vērtēja PBLA Izglītības padome.

Papildus LVA finansējumam 2023. gadā Izglītības padome un PBLA pieteicās Sabiedrības integrācijas 
fonda līdzekļiem EUr 15 000 apmērā projektam “Sietiņš”, kas faktiski ir mācību materiālu meklētājs latviešu 
skolotājiem un pārziņiem pasaulē. SIF arī šogad atbalstīja “Sietiņu” ar EUr 15 000 piešķirumu projekta 
turpināšanai.

Esam pieņēmuši daļēja laika darbā Agnesi Rimicāni kā IP projektu vadītāju PBLA pārstāvniecībā Rīgā. 
Agnese uzvarēja PBLA Izglītības padomes izsludinātajā konkursā un pārņems savā atbildībā PBLA sadarbību 
ar Latviešu Valodas aģentūru un atbalstu diasporas skolām ASV, Kanadā un Australijā, projektu mācību 
materiālu meklētājs “Sietiņš”, sadarbību ar IZM un atbalsta projektu Latvijas skolotāju dalībai Garezera 
vasaras vidusskolā un Kursas vasaras vidusskolā, kā arī koordinēs PBLA Izglītības padomes darbu.

Izglītības padomes darbs – konkurss un līdzekļu sadale Diasporas latviešu skolām
Izglītība

Diasporas latviešu skolām ASV, Kanadā un Austrālijā  šogad piešķirti 48 320 EUr.

Izglītojošo pasākumu konkursā finansējumu 19 300 EUr apmērā PBLA IP komisija sadalīja Amerikas 
Latviešu apvienības skolotāju konferences organizēšanai un Latviešu apvienības Austrālijā un 
Jaunzēlandē skolotāju pieredzes apmaiņas semināra rīkošanai, nelielas summas piešķīra diasporas 
skolu iecerētajiem pasākumiem, kā arī diasporas skolotāju daļējai ceļa izdevumu kompensācijai.
 
Mācību materiālu meklētāja “Sietiņš” pilnveidei tika iedalīti 15 000 EUr no LVA līdzekļiem.

Tātad kopumā valsts atbalsts latviskajai izglītībai ārpus Eiropas 
šogad abos konkursos un projektam “Sietiņš” sasniedza

EUR 82 620.
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   Atbalsts Dziesmu svētku tradīcijas uzturēšanai pasaulē - PBLA administrē un sadala Kultūras ministrijas 
atbalsta naudu. Šī projekta ietvaros šogad ievērojamu atbalstu saņems:  
Austrālijas Latviešu 59. Kultūras Dienas 2023. gada decembrī Melburnā;
XVI latviešu dziesmu un deju svētki Kanadā, Toronto, 2024. gada jūlijā;
sēklas naudu saņems arī XVI Vispārējie latviešu dziesmu un deju svētki ASV, Grand Rapidos, Mičiganā 2026. 
gada jūlijā;
šī projekta ietvaros tiks atbalstīti arī desmit lielāki dziesmu un deju svētku tradīcijas uzturēšanas pasākumi 
vairākās Eiropas valstīs (Lielbritānijā, Vācijā, Somijā, Norvēģijā u.c.).

   Diasporas Deju kopu atbalsta projekts – PBLA administrē un sadala Kultūras ministrijas atbalsta naudu 
vairāk nekā 50 diasporas pašdarbības kopām pasaulē (koriem, tautas deju kopām, folkloras kopām, 
amatierteātriem). Katra saņem EUR 1350 – ap $1500 dažādiem pirkumiem un/vai telpu īres izdevumu 
segšanai.

   PBLA no sava budžeta speciālo projektu līdzekļiem finansiāli atbalstīja Pasaules latviešu saieta nama 
norisi 2023. gada 3. jūlijā Ķīpsalā XXVII Vispārējo latviešu Dziesmu un XVII deju svētku ietvaros (finansējot 
autotransportu diasporas mākslinieciskajām kopām uz Ķīpasalu).

   PBLA no sava budžeta Krievijas latviešu kongresa atbalsta līdzekļiem palīdzēja finansēt Maskavas latviešu 
kora “Tālava” un Sanktpēterburgas latviešu kora “Pēterpils” ceļa izdevumus uz Latviju viņu dalībai XXVII 
Vispārējos latviešu Dziesmu svētkos Rīgā. 2023. gada 11. jūlijā Latvijas Republikas vēstniecības Krievijā 
pagaidu pilnvarotā lietvede Dace Rutka nosūtīja pateicības vēstuli PBLA, kurā cita starpā minēts: “Vēlos 
uzsvērt, ka PBLA sniegtais finansiālais atbalsts Krievijas latviešu koru “Tālava” un “Pēterpils” dalībai svētkos 
apliecināja arī visas plašās latviešu diasporas saimes morālu un emocionālu atbalstu latviešu diasporai 
Krievijā, kas ir īpaši svarīgi šajā ģeopolitiskajā situācijā, kad turpinās Krievijas iebrukums Ukrainā. Esmu 
pārliecināta, ka šis atbalsts radīja pleca sajūtu un stiprināja koristu piederības sajūtu Latvijai un latviešu 
kultūrai.” 

   PBLA Kultūras fonds arī 2023. gadā atbalstījis vairākus vērtīgus diasporas kultūras projektus visā pasaulē, 
sadalot tiem $20 000 no PBLA budžeta.

   Diasporas Arhīvu projekts – ir kļuvis par PBLA lielu un interesantu projektu. Esam izveidojuši unikālu 
digitālu latviešu arhīvu pasaulē karti, pirms tam veicot sabiedrības un latviešu centru aptauju. Izmantojot 
aptauju rezultātā iegūtos datus, tika izstrādāta digitāla karte, kur ērti skatāma un meklējama informācija 
par latviešu arhīviem pasaulē. Ikviens interesents var apskatīt un lietot digitālo karti, atverot saiti https://
arhivi.pbla.lv/. Digitālās kartes lapā iespējams atlasīt interesējošo informāciju, balsoties uz arhīva turētāju, 
materiālu veidu vai laika periodu, kuru skar materiāli. Uzklikšķinot uz izvēlēto punktu kartē, atveras sadaļa, 
kur skatāma sīkāka informācija par arhīvu materiāliem konkrētajā vietā.
PBLA plāno regulāri atjaunot un papildināt karti, tādēļ ikviens, kura īpašumā ir arhīvu materiāli par latviešiem 
ārzemēs, ir aicināts iesaistīties projektā, sazinoties ar PBLA pārstāvniecību.  2023. gadā turpinās darbs pie 
vadlīniju pilnveidošanas arhīvu materiālu apstrādei un digitalizācijai, vienotas krātuves mākonī izveides un 
digitālā arhīva programmēšanas.

PBLA darbs latviskās kultūras uzturēšanai: 
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Pasaules brīvo latviešu apvienība  sveic ALAs 72. kongresa 
Karmelā dalībniekus un viesus! PBLA augstu vērtē ALA darbību 
koordinējot ASV latviešu  sabiedrības nacionālpolitisko darbu, 
kā arī organizāciju un biedru paveikto latviskās kultūras un 

izglītības laukos.
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